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           1              Friday Session, March 15, 2002, at 8:45 A.M.

           2                    THE COURT:  You're still under oath, sir.

           3                    THE WITNESS:  Yes, ma'am.

           4            DIRECT EXAMINATION OF ALBERT LANGE (cont)

           5      BY MR. MORFORD:

           6      Q.    Good morning, again, Mr. Lange.

           7      A.    Good morning.  How are you today?

           8      Q.    Good.  Thank you.

           9            I just have a few more questions to ask you in one 

          10      last group before we wrap up here with direct examination, 

          11      and they're going to deal with questions about unrest at 

          12      the end of your time with USAG.  Okay? 

          13      A.    Yes, sir.

          14      Q.    Did there ever come a time when any of the officials 

          15      at USAG began to question the value of Congressman 

          16      Traficant's assistance to USAG?

          17      A.    Yes.

          18      Q.    And can you explain to the jury when and why that 

          19      came about?

          20      A.    It started to come about around the summer of '99, 

          21      and it was Capri Cafaro who had a lot of concerns about our 

          22      involvement with dealings with Mr. Traficant.

          23      Q.    And what, if any, plans were discussed in terms of 

          24      how you would go about your contacts in lobbying with 

          25      Government officials apart from Congressman Traficant?
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           1      A.    That Capri Cafaro would be the lead on those areas, 

           2      and that we were supposed to stay away from him.

           3      Q.    Was there ever a time when you began pursuing the 

           4      idea of hiring professional lobbyists?

           5      A.    Yeah.  There was a time, but I don't remember who the 

           6      gentleman was, and I know we never wound up hiring him from 

           7      as far as I know.

           8      Q.    Now, did there ever come a time that officials at 

           9      USAG began to question the effectiveness of Rick Detore and 

          10      his leadership as the chief operating officer of USAG?

          11      A.    Yes, there was.

          12      Q.    And again, could you describe for the jury the nature 

          13      of that situation?

          14      A.    There was a confrontation, a covert type 

          15      confrontation that started between Capri Cafaro and Rick 

          16      Detore around the same time frame.  Capri would have 

          17      direction that she'd like to see happen, and Rick would 

          18      just ignore it, and as time progressed and money started to 

          19      get a little short, the confrontation and the unrest 

          20      between the Cafaro family and Richard Detore started to 

          21      deteriorate in leaps and bounds.

          22      Q.    Two years into the project, had USAG obtained FAA 

          23      certification for this technology?

          24      A.    No, it had not.

          25      Q.    Two years into the project, had USAG obtained any 
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           1      contracts for the nautical application?

           2      A.    No, it did not.

           3      Q.    Was the company losing money?

           4      A.    The company was hemorrhaging money.

           5      Q.    Was the company having trouble paying its bills?

           6      A.    Yes, it was.

           7      Q.    Did there come a time where there was a change in 

           8      leadership at USAG?

           9      A.    Yes, there was.

          10      Q.    And can you describe for the jury how that came 

          11      about?

          12      A.    It came about, starting in the early December time 

          13      frame, when Richard Detore missed a few payments by him on 

          14      his performance bonus or whatever it was supposed to be, 

          15      that his daily routine was to talk down about the 

          16      capabilities of the Cafaros, along with carrying his 

          17      employment agreement, plus some patent applications around 

          18      the building on a daily basis, just completely disrupting 

          19      any type of momentum as far as work was concerned.

          20      Q.    During that time period, did you enter into 

          21      discussions with anyone about changes in the structure of 

          22      leadership at USAG?

          23      A.    Yes, I did.

          24      Q.    And can you describe those for the jury?

          25      A.    I started discussing this with J.J. Cafaro and also 
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           1      with Capri Cafaro, stating that, you know, you can't run a 

           2      business and have this kind of turmoil constantly being 

           3      exposed to the employees of the company. 

           4            From that, I -- we started to strike a plan to find 

           5      what was necessary to remove Richard Detore from -- as the 

           6      chief operating officer of the company.  It was delayed -- 

           7      the change of the guard was delayed until after Jim 

           8      Traficant's primary election was held.  For what reason, I 

           9      have no idea.

          10      Q.    Did there come a time that Rick Detore was fired?

          11      A.    Yes, there was.

          12      Q.    And was there any particular event or situation that 

          13      caused him to be fired at the particular time he was fired?

          14      A.    Basically, at that point in time, the final -- the 

          15      final straw that broke the camel's back was his -- his 

          16      telling people around the office that Capri Cafaro had left 

          17      the country to be rehabilitated for drug abuse and all 

          18      kinds of weird things like that.  At that point in time, 

          19      J.J. Cafaro came in and terminated his employment.

          20      Q.    To your knowledge, was there any truth to that 

          21      allegation by Richard Detore?

          22      A.    Not that I'm aware of.

          23      Q.    Who actually conveyed to J.J. Cafaro that Rick Detore 

          24      was making these types of allegations?

          25      A.    I did.
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           1      Q.    And as a result of that, what did J.J. Cafaro do?

           2      A.    J.J. Cafaro flew into town and terminated Richard's 

           3      employment.

           4      Q.    Now, on the day that Rick Detore was fired, how much 

           5      time was he given to remove himself and his stuff from the 

           6      office?

           7      A.    About 45 minutes.  Actually, the whole conversation 

           8      between Richard and the termination period of time I would 

           9      say from the time J.J. rolled into the office area until 

          10      the time Richard was escorted out of the building was a 

          11      total of 45 minutes.

          12      Q.    Did you talk to Richard Detore during the time period 

          13      from the time that J.J. Cafaro told him he was terminated 

          14      until Richard Detore left the office?

          15      A.    Yes, I did.

          16      Q.    And what did you tell Rick Detore?

          17      A.    I basically told him I was sorry that my hands were 

          18      tied, that if I didn't go along with this, that I would 

          19      have been fired myself, and that I didn't agree with it, 

          20      but I didn't have any choice because I still have to pay my 

          21      mortgage.

          22      Q.    Was that true?

          23      A.    No.

          24      Q.    Why were you telling Rick Detore those things?

          25      A.    I had two reasons:  First, I wanted to escort Richard 
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           1      out of the building prior to him losing his temper and 

           2      possibly having some kind of physical altercation for one. 

           3            Two, Richard had a lot of contacts.  We were still in 

           4      the pursuit of trying to gain contracts, and I wanted to 

           5      make it appear to him that I wasn't involved so that he 

           6      wouldn't be making calls around the community that we were 

           7      doing business, stating that, you know, that he was wrongly 

           8      terminated, and I just wanted to make it -- I wanted to 

           9      keep him neutralized as long as possible until such time as 

          10      we could get a contract.

          11      Q.    You were afraid he might hurt the company in his 

          12      anger?

          13      A.    Oh, sure.

          14      Q.    Now, did there come a time in the spring of 2000 when 

          15      you had discussions with a lawyer by the name of Geoff 

          16      Mearns?

          17      A.    Yes, there was.

          18      Q.    And who was Geoff Mearns representing at the time 

          19      that you met with him and talked with him?

          20      A.    When I first met Geoff Mearns at the U.S. Aerospace 

          21      Group the day that I took the -- was probably two days 

          22      after I took over.  The day that I took over, I -- I told 

          23      J.J. Cafaro that I wanted to have accounting people into 

          24      the U.S. Aerospace office to get a total accounting of -- 

          25      from the money where it sat because as -- when I was taking 
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           1      over the organization, I wanted to have a line drawn and a 

           2      statement stating that this is all preoutlined problems or 

           3      what happened here was preoutlined expenditures and what 

           4      have you, and what kind of business dealings, just to have 

           5      that line in his hand. 

           6            It turned out that he was not there to account for 

           7      the books, that the books for U.S. Aerospace Group, I 

           8      believe, were subpoenaed by your office.

           9      Q.    Okay.  And in what context then were you talking with 

          10      Geoff Mearns as an attorney for whom?

          11      A.    As an attorney for the Cafaro family, U.S. Aerospace 

          12      Group.

          13      Q.    And he was down in your office to go through records 

          14      to comply with the subpoena; is that correct? 

          15      A.    That is correct.

          16      Q.    Now after you talked with Attorney Mearns, what did 

          17      you do as a result of that conversation?

          18      A.    What did I do?  I wound up getting a -- I talked to 

          19      Geoff Mearns about my involvement with the preceding two 

          20      years.  Geoff made a determination that it would probably 

          21      be best for me to have my own attorney and introduced me to 

          22      the attorneys from Latham and Watkins.

          23      Q.    Was there this an attorney that was independent and 

          24      separate from Mr. Mearns and his law firm?

          25      A.    That is correct.
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           1      Q.    Why did you retain your own lawyer separate and apart 

           2      from the lawyer who was representing USAG and the Cafaro 

           3      family?

           4      A.    I did so at the advice of the attorney, Geoff Mearns, 

           5      and also the advice of Alan Gardener and Beth Wilkinson.

           6      Q.    And who were they?

           7      A.    Beth Wilkinson and Alan Gardener are attorneys from  

           8      Latham and Watkins.

           9      Q.    These are the attorneys representing you, correct?

          10      A.    That is correct.

          11      Q.    Who paid for your legal expenses?

          12      A.    U.S. Aerospace Group.

          13      Q.    And after you had an opportunity to consult with your 

          14      lawyers at Latham and Watkins, what did you then do?

          15      A.    My -- my attorneys advised me that my best course of 

          16      action would be to tell the truth, and basically, they 

          17      advised me that I should come -- seek you out rather than 

          18      you seek me out, and that's exactly what I did.

          19      Q.    And in providing information to the Government, did 

          20      that include information that was incriminating against 

          21      yourself?

          22      A.    Yes, sir.

          23      Q.    Did it involve information that was incriminating 

          24      against Congressman Traficant?

          25      A.    Yes, sir.
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           1      Q.    Did it involve information that was incriminating 

           2      against J.J. Cafaro?

           3      A.    Yes, sir.

           4      Q.    Are you testifying here today under a grant of use of 

           5      immunity?

           6      A.    Yes, sir.

           7      Q.    And what is your understanding of the terms and 

           8      meaning of that use of immunity order?

           9      A.    My terms of understanding are basically as long as I 

          10      tell the truth and be truthful in my testimony, that I 

          11      can't be prosecuted.

          12      Q.    And what ultimately ended up happening to USAG in the 

          13      final analysis?

          14      A.    Basically, the money dried up, and the company 

          15      folded.

          16                    MR. MORFORD:  May I have a moment, your 

          17      Honor?   I have nothing further.

          18                    THE COURT:  Thank you. Congressman, you may 

          19      inquire.

          20      

          21      

          22      

          23      

          24      

          25      
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           1            CROSS-EXAMINATION OF ALBERT LANGE

           2      BY MR. TRAFICANT:

           3      Q.    Good morning, Alan.

           4      A.    Good morning, Jim.  How are you doing today?

           5      Q.    Not bad.  Did you stay in town overnight?

           6      A.    Yes, sir.

           7      Q.    Have a sore throat.  I can whisper or try to speak a 

           8      little louder.  So don't be offended if my voice is a 

           9      little loud.

          10      A.    That's okay, sir.

          11      Q.    I have a number of questions for you. 

          12            How long after you became the chief operating officer 

          13      did U.S. Aerospace Group go bankrupt?

          14      A.    Eight months, somewhere in that area, basically in 

          15      November of 2000.

          16      Q.    Now, you did all the engineering?

          17      A.    Yes, most of it.

          18      Q.    You draw all the drawings and drafting?

          19      A.    Drafting was done by a drafter that I had on staff, 

          20      but basically, he worked off of sketches that I put 

          21      together.

          22      Q.    And as chief engineer, would you have knowledge of 

          23      all the drafting that was done for the company?

          24      A.    Yes.

          25      Q.    Would anybody else draft plans and documents of -- 
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           1      for example, trailers and/or equipment that would transport 

           2      your technology devices?

           3      A.    No.

           4      Q.    Government's Exhibit 66, Government's Exhibit 67 -- 

           5                    MR. TRAFICANT:  Do you have them, your Honor? 

           6                    THE COURT:  I think so.

           7                    MR. TRAFICANT:  Would you like a copy of 

           8      mine? 

           9                    THE COURT:  No.  That would be all right. 

          10                    MR. KALL:  Did you say 66?

          11                    MR. TRAFICANT:  Defendant's Exhibit G-66, 

          12      Defendant's Exhibit G-67.

          13                    THE COURT:  Oh, I don't have those.  Have you 

          14      given them a copy?

          15                    MR. TRAFICANT:  Here's 66.

          16                    THE COURT:  Thank you.  I think you don't 

          17      have copies of these yet.

          18                    MR. MORFORD:  I don't think so.

          19                    THE COURT:  You need to give the other side 

          20      copies before you go any further with this.

          21                    MR. TRAFICANT:  You don't have copies of 

          22      these? 

          23                    MR. MORFORD:  No.

          24                    MR. TRAFICANT:  No, G-66.  I don't believe I 

          25      have G-67.
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           1                    MR. MORFORD:  Our G stops at G-19, your 

           2      Honor. 

           3                    THE COURT:  Okay.  Let the lawyers do that.

           4                    MR. TRAFICANT:  These are subject to 

           5      testimony of the witness to date.

           6                    THE COURT:  Let's just hold on a minute, 

           7      Congressman, so they'll have a chance to look at them, and 

           8      I do, too.

           9                    MR. TRAFICANT:  It is -- let's just at this 

          10      time go with G-66.

          11                    THE COURT:  Just wait a minute.  We'll look 

          12      at what you've given us.  Okay? 

          13                    MR. TRAFICANT:  Okay.  In fact, in that 

          14      packet is 66, G-67, G-68, G-69, G-70, G-71, G-72, and G-73.

          15                    THE COURT:  And --

          16                    MR. TRAFICANT:  G-74.

          17                    THE COURT:  Thank you.  You can hand those to 

          18      the witness.

          19      MR. TRAFICANT:

          20      Q.    Can you look at these, Al?

          21      A.    Certainly.

          22      Q.    Exhibit G-66. 

          23      A.    Yep.

          24      Q.    Did you draw that?

          25      A.    It's a photograph.



                                                                        3678
                                    Lange - Cross

           1      Q.    Photograph of what?

           2      A.    MEANPALS trailer.

           3      Q.    Did you do it?

           4      A.    Yep, drew it, drew it and put the bid proposal 

           5      together and sent it out to the trailer companies for them 

           6      to take and put bids on them so we could get the company to 

           7      do the manufacturing of it.

           8      Q.    Matthew, how long would it take for the screen to 

           9      come on?

          10                    MR. KALL:  Ten seconds. 

          11                    MR. TRAFICANT:  Your Honor, can I ask that 

          12      this be put up on the screen? 

          13                    THE COURT:  Sure.  You should put it on the 

          14      screen.  They're letting you use their Elmo, and that's 

          15      fine. 

          16                    MR. TRAFICANT:  If you gentleman could show 

          17      me, I'm sure I could --

          18                    MR. KALL  it's coming up.

          19                    MR. TRAFICANT:  Thank you.  Thank you for 

          20      your assistance.

          21      BY MR. TRAFICANT:

          22      Q.    While that's warming up, what is it?

          23      A.    MEANPALS trailer is set up for a 10,000-foot runway, 

          24      the Mobile Expeditionary Accurate Night Vision Compatible 

          25      Portable Airfield Landing System.
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           1      Q.    Did you design the trailer?

           2      A.    Yes, I did.  I did the conceptual design of the 

           3      trailer, and interconnecting details of the trailer were 

           4      accomplished by Trailex out of Canton, Ohio.

           5      Q.    Canton, Ohio, or Canfield?

           6      A.    Canfield, Ohio.  Wherever Trailex is out of.

           7      Q.    You know if Trailex is in my district?

           8      A.    I believe -- I believe it is.

           9      Q.    Isn't it a fact I requested that you do business with 

          10      a company in my district?

          11      A.    You're absolutely correct.

          12      Q.    Isn't it a fact I had a deal with the company that 

          13      eventually all jobs would be relocated to Youngstown if you 

          14      were, in fact, funded and/or made profitable?

          15      A.    That was what the -- that was what my understanding 

          16      was for a few years, for the time that I was there, yes.

          17      Q.    Now, I'd like you to refer now to, if you will, the 

          18      second one, which is -- see on the top it says MEANPALS?

          19      A.    Yes.

          20      Q.    And did you, in fact, Albert, did you, in fact, 

          21      include this to show how your system works?

          22      A.    Yes.  It's part of the marketing effort that was put 

          23      together.

          24      Q.    Did you do it?

          25      A.    I believe the drawing itself was done by Mandy 
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           1      Simons, but a sketch was put together to show her how to 

           2      lay this stuff out.

           3      Q.    Can you hear me when I walk over here?

           4      A.    Yes, sir.

           5      Q.    These round circles on the right, they, in fact, 

           6      represent what?

           7      A.    Cold cathode lighting.

           8      Q.    Cold cathode lighting, and this down here represents 

           9      what?

          10      A.    Laser localizer unit.

          11      Q.    Now, can you describe to the jury the size of that 

          12      localizer unit, the laser unit?  How big is it?

          13      A.    Let me see.  I think the last note was, it's 

          14      approximately 73 pounds, it's 26 and a half inches across, 

          15      35 and a half inches long, and 70 inches high, somewhere in 

          16      that area.

          17      Q.    Was there one set over here, too?

          18      A.    A similar type of unit but not a local localizer 

          19      unit.  It was a laser low slide unit.

          20      Q.    Who would set up this unit when you had your test 

          21      flights?

          22      A.    This unit would be set up by myself and Robert 

          23      Looney, who worked the grounds operations during test 

          24      flights at U.S. Aerospace Group, but what you have to 

          25      understand now is that those units were set -- are set in 
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           1      the ground, and they stayed out there at the runway.  What 

           2      we did was move the generator units in and out of the area 

           3      so that we could power up those units.

           4      Q.    Now, you have a number of black dots on here.  What 

           5      do those black circles signify?

           6      A.    They're seven black dots on there and signify the 

           7      corridors starting in the center, which gives out the 

           8      information to the pilot to move left or right or to tell 

           9      him that he's on track.

          10      Q.    Well, what is the color of the middle circle?

          11      A.    Amber.

          12      Q.    What are the colors to the left of the circle?

          13      A.    Those are red.  Green is to the right.

          14      Q.    Green is to the right. 

          15            Now, do the aircrafts companies or the aviation 

          16      companies have to buy this equipment?

          17      A.    Aviation companies?

          18      Q.    Yeah.  Do the airliners have to buy anything to do 

          19      the --

          20      A.    No.  The airlines don't buy that piece of equipment.  

          21      This piece of equipment was targeted for airports.

          22      Q.    I notice that -- is this the runway, this line here?

          23      A.    Yes, sir.  It's supposed to signify the approach of 

          24      the runway.

          25      Q.    What -- are they the cause of most accidents, Albert, 
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           1      in airlines?

           2      A.    Short of the -- pilot stabilization on final 

           3      approach, which causes the aircraft to either overshoot or 

           4      undershoot the runway.

           5      Q.    If you overshoot a runway, what happens?

           6      A.    You usually go off the other end of the runway and 

           7      have difficulty down at that end.

           8      Q.    Are you familiar with the crash in Arkansas?

           9      A.    Yes.

          10      Q.    What happened?

          11      A.    It was in a thunderstorm area that the pilot was 

          12      unable to stabilize approach and landed long on the runway 

          13      and went off the end of the runway, hit the flight towers, 

          14      and burst into flames.

          15      Q.    Did everybody die?

          16      A.    That I'm not sure of.

          17      Q.    Would he have been able to see the runway with 

          18      MEANPALS, with the laser vision system?

          19      A.    He would have had a better opportunity to make a 

          20      stabilized approach into the area.

          21      Q.    Now, I have on the board what is known as Defendant's 

          22      Exhibit G-68.  Is it clear enough to you?

          23      A.    Sure.

          24      Q.    What is that?

          25      A.    That's a back end sketch of a MEANPALS trailer.
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           1      Q.    Who designed it?

           2      A.    I did.

           3      Q.    Who drew it?

           4      A.    The draftsman after looking at my sketch.  I drew a 

           5      little sketch, and he put pretty in it.

           6      Q.    What is the approximate size of the unit?

           7      A.    I think -- I don't know exactly what the size is 

           8      today.  I know it's got to stand below 72 and a half inches 

           9      or something like that, and it's -- I don't remember the 

          10      exact dimensions of what the unit is.  Do you have one of 

          11      the other brochures that show the dimensions, size, weight 

          12      of this unit?  You would be able to extract it from that.

          13      Q.    I ask you to look at what is Exhibit G-70.  Can you 

          14      describe that?

          15      A.    It's the right side view of the MEANPALS trailer.

          16      Q.    And how was that trailer to be placed, and how was it 

          17      to be used?

          18      A.    The trailer was to be used to house and recharge the 

          19      battery systems that went along with the lightings that 

          20      were there.  Transport of that trailer was through either 

          21      the use of a C-130 or sling loaded under an HH 53 

          22      helicopter or on to a Black Hawk helicopter.

          23      Q.    Would you, for the jury, explain what a C-130 is?

          24      A.    C-130 is tactical cargo aircraft that holds five 

          25      pilot positions of equipment to be deployed into a forward 



                                                                        3684
                                    Lange - Cross

           1      operating area.

           2      Q.    So isn't it a fact that for a helicopter, now, to 

           3      carry this, it must be as light as possible; is that 

           4      correct? 

           5      A.    That is correct.  That's why I used Trailex.

           6      Q.    Go ahead.

           7      A.    That is the second reason I chose Trailex over any 

           8      other facility.  They  made the lightest trailer with the 

           9      strongest weight.

          10      Q.    Did you check with other companies?

          11      A.    Yes, probably seven other companies.

          12      Q.    Where?

          13      A.    Everywhere from upstate New York to New Mexico.

          14      Q.    Where did Congressman ask you, Congressman Traficant 

          15      ask you to look for a company?

          16      A.    In Canfield, Ohio.

          17      Q.    Was Canfield, Ohio, as good as the other companies 

          18      you looked at?

          19      A.    Actually, Canfield, Ohio, was better than the other 

          20      companies I looked at, and that's why we chose that 

          21      company.

          22      Q.    Now, if one of those other companies was better, 

          23      would you have still gone to Canfield?

          24      A.    No.  I would have gone out to the company that was 

          25      going to put the best piece of equipment out on the market.
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           1      Q.    Wasn't it a fact you wanted to try and look and find 

           2      if the Congressman's company could do it in his district?

           3      A.    Well, yeah.

           4      Q.    Okay. 

           5            Now, you're looking at G-71?

           6      A.    Excuse me?

           7      Q.    You're looking now at G-71?

           8      A.    Yes, sir.

           9      Q.    Would you explain to the jury what G-71 is?

          10      A.    That is a laser visual landing unit, laser -- 

          11      localizer unit -- excuse me, with portable leg system on it 

          12      for balancing and securing to the end of the runway.

          13      Q.    How much did that weigh?

          14      A.    The same amount of weight as the other piece.  I 

          15      don't know, 70 some odd pounds, 73, 75 with another 12 

          16      pounds of legs on it.

          17      Q.    Now, was that your portable unit you were talking 

          18      about earlier when the Prosecution was talking to you?

          19      A.    I'm not -- I don't know which unit -- I don't 

          20      remember which unit they were talking to me about, the 

          21      Prosecutor.

          22      Q.    Would it take more than one man to set that up?

          23      A.    Yeah, it's a two-man setup unit.

          24      Q.    Let's now look to G-72, and can you tell me what G-72 

          25      is?
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           1      A.    Yeah.  It's a cold cathode light with a remote 

           2      control on it.

           3      Q.    Now, when you look back to the original, G-67, where 

           4      were those lights located?

           5      A.    Those lights were located on each of the runway 

           6      edges, signified by your little thing there that says 

           7      runway edge lights.

           8      Q.    So evidently, the lasers itself were then augmented 

           9      by a company product known as cold cathode lights; is that 

          10      correct? 

          11      A.    That's correct, the lights came from Light Beams, 

          12      Inc. out of California, the L.A. area.

          13      Q.    If it was foggy in this room, really foggy, would an 

          14      incadescent light have a tendency to obliterate and cause 

          15      you to have blurred vision when you turned away from that 

          16      light?

          17      A.    Yes, it would.

          18      Q.    Would a fluorescent light have a same effect?

          19      A.    I don't know about the fluorescent, but in the cold 

          20      cathode with the wave light to the cold cathode, your light 

          21      scattering would be much less, and your definition to be 

          22      able to see the ground would be much improved.

          23      Q.    Did you, in fact, create that picture?

          24      A.    Create the picture?

          25      Q.    Did you build the cold cathode light?
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           1      A.    No.  The cold cathode light was built in -- out in 

           2      Light Beams, out in California.  The only thing we did was 

           3      install the remote control package into the light.

           4      Q.    Isn't it a fact that U.S. Aerospace had purchased the 

           5      rights to the cold cathode lights from Light Beams?

           6      A.    Purchased the rights?

           7      Q.    Purchased the company?

           8      A.    I don't believe that deal ever was secured.

           9      Q.    Was that your intention?

          10      A.    It wasn't my intention, but I wasn't in charge.  It 

          11      was J.J. and Rick's intention.

          12      Q.    It was J.J.'s intention?

          13      A.    Okay.

          14      Q.    And Rick's?

          15      A.    I guess Rick decided that he was going to follow 

          16      J.J.'s lead, I guess.

          17      Q.    Can you see this?

          18      A.    Yes, sir.

          19                    THE COURT: This is 74? 

          20                    MR. TRAFICANT:  This is 74.

          21                    THE COURT:  Thank you.

          22      Q.    Is that a truthful statement about the technology?

          23      A.    I would like to think that it was.

          24      Q.    You're an engineer.  Was it?

          25      A.    I felt it was a valuable product.  If I didn't think 
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           1      it was a valuable product, I wouldn't have wasted my time 

           2      with it.

           3      Q.    Thank you.

           4      A.    You're welcome, sir.

           5      Q.    Now, the Prosecutor stated that when you first 

           6      started working for the company was October of '97?

           7      A.    Yes, sir.

           8      Q.    And you were recruited?

           9      A.    I was called by Richard Detore to -- on more than one 

          10      occasion to come up and market U.S. Aerospace Group as it 

          11      got off the ground, yes.

          12      Q.    Did you call Richard Detore, or he called you?

          13      A.    Richard called me.  I had no communications from 

          14      Richard from my part.

          15      Q.    Then you were hired after some discussions and 

          16      involvements?

          17      A.    That is correct.

          18      Q.    By Mr. Cafaro?

          19      A.    That is correct.

          20      Q.    Who was the boss of U.S. Aerospace?

          21      A.    The ultimate boss of U.S. Aerospace, I would say, was 

          22      J.J. Cafaro.

          23      Q.    Who's the chief operating officer?

          24      A.    Richard Detore.

          25      Q.    Now, you're director of engineering and 
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           1      manufacturing; is that correct? 

           2      A.    Not at U.S. Aerospace Group.  I was the chief 

           3      engineer and put up to the general manager.

           4      Q.    And you had known Richard from his previous 

           5      experiences?

           6      A.    That is correct.  I worked for Richard in -- when he 

           7      owned Alliance Avionics and when he ran Alliance Avionics.

           8      Q.    Isn't it a fact you said Alliance Avionics went belly 

           9      up?

          10      A.    That is correct.

          11      Q.    Did they have any concern for you for going with 

          12      United States Aerospace?

          13      A.    Yes, it did.

          14      Q.    And what, in fact, caused you to finally decide to go 

          15      to work for U.S. Aerospace?

          16      A.    I went to work for U.S. Aerospace after I had an 

          17      interview with two days worth of talking with J.J. Cafaro 

          18      and was assured that they were billionaires, that they were 

          19      committed to making the project a go, and that money wasn't 

          20      an object for him, and that whatever money was going to be 

          21      needed to bring that product to the market was going to be 

          22      expended on that.

          23      Q.    So you basically took the job on the words of --

          24      A.    J.J. Cafaro.

          25      Q.    J.J. Cafaro.
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           1            Was it understood at that time that you would be 

           2      working underneath and be supervised by Rick Detore?

           3      A.    That is correct.

           4      Q.    Who told you that?

           5      A.    J.J. Cafaro.

           6      Q.    Did J. J. Cafaro say you would report to him at all?

           7      A.    No.  It wasn't my position to report to him.  My 

           8      position was to report to Richard Detore.

           9      Q.    Now, when you got your first paychecks, where did 

          10      they come from?

          11      A.    The Cafaro Company.

          12      Q.    Who were they signed by?

          13      A.    I'm not sure who was the signator on those.

          14      Q.    Was it U.S. Aerospace checks?

          15      A.    No.  They were Cafaro Company checks.

          16      Q.    Did you have insurance benefits?

          17      A.    I had insurance benefits only after I pressed the 

          18      issue for seven and a half months of working at U.S. 

          19      Aerospace Group that finally funded my insurance benefits 

          20      and came into effect, yes.

          21      Q.    Let me ask you this question:  You wouldn't take the 

          22      job if they didn't relocate your 21-foot boat, right?

          23      A.    That is correct.

          24      Q.    But you never talked about medical benefits?

          25      A.    No.  I talked about medical benefits and told them I 
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           1      was supposed to have medical benefits, and J.J. Cafaro 

           2      assured me I would have medical benefits within two weeks 

           3      of being there.

           4      Q.    Did you have them within two weeks of being there?

           5      A.    No.  I did not have them within two weeks of being 

           6      there, and every week I would make a request to Richard 

           7      Detore or call up to find out what was going on with my 

           8      medical benefits, and it was only after my wife was hurt 

           9      that we needed to have the medical benefits in place, that 

          10      they finally issued my medical benefits.

          11      Q.    But did J.J. continue to promise you for seven months 

          12      you were going to get medical benefits?

          13      A.    That is correct.

          14      Q.    Did he lie to you?

          15      A.    Well, yeah.

          16      Q.    Did he lie to you on more than one occasion?

          17      A.    Definitely.

          18      Q.    Was he a good businessman?

          19      A.    I was impressed at first when I went to the 

          20      interview, thinking that he was a good businessman.  

          21      Experience has showed me, no, he's not a good businessman, 

          22      at least in my opinion.

          23      Q.    So when you got started to get your medical 

          24      insurance, what policy were you under?

          25      A.    The Cafaro Company policy from out in Ohio.
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           1      Q.    Was it a group policy?

           2      A.    Yeah, I believe it was.

           3      Q.    You know if Mr. Cafaro was covered under it?

           4      A.    I'm not sure who his insurance coverage was under.  I 

           5      would assume that it was, but I don't know.

           6                    MR. MORFORD:  Your Honor, I object.  One is 

           7      assumption, but two, what any of this has to do with this 

           8      present lawsuit.

           9                    THE COURT:  Well, let's go back to the 

          10      question.  The question about whether or not Mr. Cafaro was 

          11      covered under a group policy?  This gentleman has no way of 

          12      answering that question that I'm aware of.

          13                    MR. TRAFICANT:  Fine.

          14                    THE COURT:  Fine.

          15                    MR. TRAFICANT:  The objection is sustained? 

          16                    THE COURT:  That's right.

          17                    MR. TRAFICANT:  Okay.

          18      BY MR. TRAFICANT:

          19      Q.    Did other U.S. Aerospace employees have the same 

          20      insurance you had?

          21      A.    Yes, when they came on board.

          22      Q.    Who were -- who covered them?

          23      A.    The Cafaro Company.

          24      Q.    Now, the discussion of the Traficant boat came up, 

          25      and when it first come up, was it not a fact it was 
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           1      discussed about fiberglass?

           2      A.    That is correct.

           3      Q.    Did you know at that time or have any knowledge of 

           4      Mr. Cafaro having any understanding of fiberglass?

           5      A.    No.

           6      Q.    Did you later come to find out that Mr. Cafaro built 

           7      fiberglass cars?

           8      A.    Mr. Cafaro didn't.  He had a company that built 

           9      fiberglass cars, but if he was involved with the Avanti 

          10      program as much as he was with U.S. Aerospace Group, then I 

          11      would say that he had no clue what was going on there 

          12      either.

          13      Q.    Thank you.

          14            You know, you need only answer my questions, but 

          15      thank you.

          16            Did you ever put fiberglass on a boat?

          17      A.    I've put fiberglass repairs on boats, yes, I have.

          18      Q.    Did you ever put fiberglass on a wooden boat?

          19      A.    The only place I ever put fiberglass on a wooden boat 

          20      was the seam areas on the bow section to keep water out.

          21      Q.    Did you ever work at my farm?

          22      A.    No, sir.  I don't even know where your farm's at.

          23      Q.    Do you know who owns the so-called Jim Traficant 

          24      farm?

          25      A.    No, sir.
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           1      Q.    Now, at some point, you entered into an agreement to 

           2      do a survey on a boat?

           3      A.    Yes.

           4      Q.    Who asked you to do that?

           5      A.    Basically, I was asked to find out what was wrong 

           6      with the boat between yourself, Richard Detore, and J. J. 

           7      Cafaro, to say let's just go forward with that, for which I 

           8      went out and found a person to do the survey and had the 

           9      survey done on the boat.

          10      Q.    Did you submit a copy of the survey to the 

          11      Government?

          12      A.    Yes, I did.

          13      Q.    And how much did the survey cost?

          14      A.    $600.

          15      Q.    And how much did they project that the cost would be 

          16      to repair the boat?

          17      A.    The survey didn't project any costs itself.  The 

          18      survey projected what the value of the boat after repairs 

          19      would be.

          20      Q.    Now, isn't it a fact when you first visited the boat 

          21      it was with Rick Detore and me?

          22      A.    That is correct.

          23      Q.    Where was it located?

          24      A.    Eastern Power Boat Club.

          25      Q.    Is that a high rent dock or a low rent dock?
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           1      A.    It's low rent.

           2      Q.    You said someone was living on it, didn't you?

           3      A.    Yes, I did.

           4      Q.    How did you know he was living on it?

           5      A.    Because he had told me they were living on it.  His 

           6      girlfriend or wife was present there when we went on board.

           7      Q.    Now, would you describe the 37-foot yacht?

           8      A.    I would describe it as she was in rough shape.

           9      Q.    Well, if they lived on it, would the toilets work?

          10      A.    Yeah.

          11      Q.    Would the shower work?

          12      A.    Sure.

          13      Q.    Would the sink work?

          14      A.    They were working.

          15      Q.    Would the generator work?

          16      A.    Yes, sir.

          17      Q.    Did the alternate generator work?

          18      A.    I don't know if the alternate generator worked or 

          19      not.

          20      Q.    Did it have a fly bridge on it?

          21      A.    What do you mean by a fly bridge?  You mean the 

          22      extended bridge they used off of --

          23      Q.    On the top where you could drive it from above?

          24      A.    Yes, there was a bridge on it.

          25      Q.    Did it also have a spot to drive from the inside?
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           1      A.    That is correct.

           2      Q.    What kind of wood was the boat built from or of?

           3      A.    I'm not sure what the type of wood was.  I would 

           4      assume it was fir.

           5      Q.    Fir?

           6      A.    Fir.

           7      Q.    Did you or anyone in your family ever work for Egg 

           8      Harbor?

           9      A.    My father may at one time did work at Egg Harbor Boat 

          10      Works.

          11      Q.    To your knowledge of boats, what is a fir piece of 

          12      wood?

          13      A.    It's a type of wood.  I don't know what type of wood 

          14      it was.  I didn't take a plug out to have it analyzed.

          15      Q.    Is not fir, though, a soft wood?

          16      A.    No.  Fir is a very durable wood when presented in an 

          17      environment used for water.

          18      Q.    Did J.J. Cafaro own a boat?

          19      A.    Yes.

          20      Q.    What kind of boat did he own?

          21      A.    I was told it was 110-foot Trumpy.

          22      Q.    You know if it was fiberglass or wood?

          23      A.    It was wood.

          24      Q.    Did you ever have discussions of maritime activities 

          25      and the use of the Cafaro 110-foot boat?
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           1      A.    Yes, we did.

           2      Q.    And what did you decide?

           3      A.    I told him he'd have to find somebody to drive it 

           4      because it was ridiculous to use that much boat to try to 

           5      do some type of testing.

           6      Q.    Well, describe your boat. 

           7      A.    My boat?

           8      Q.    21 feet, right?

           9      A.    That is correct.

          10      Q.    Did it have a cabin?

          11      A.    It has a cutting cabinet. 

          12      Q.    What's a cutting cabinet?

          13      A.    Small cabin for two people or three people to get in 

          14      and out of the weather during bad weather.

          15      Q.    Was it mostly used for fishing and recreation?

          16      A.    Mostly for skiing and recreation, yes.

          17      Q.    Could you live on it?

          18      A.    No, you could not live on it.

          19      Q.    Did you do your own repairs on that boat?

          20      A.    Most of the time, yes, except for some engine repairs 

          21      I had a mechanic come in and do the repairs.  There were 

          22      not a lot needed on a fiberglass boat.

          23      Q.    Did you discuss your boat as being used in a possible 

          24      maritime venture?

          25      A.    No.
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           1      Q.    Did you suggest it?

           2      A.    No.

           3      Q.    Why not?

           4      A.    It was my boat, not theirs.

           5      Q.    So you believed that if they were going to have the 

           6      maritime program, they should have a boat of their own, 

           7      right?

           8      A.    I believed at the time we were not in a position to 

           9      even venture into the maritime program application --

          10      Q.    That's not what I asked you. 

          11            Were there conversations about a maritime venture?

          12      A.    There were conversations about a maritime venture.

          13      Q.    Thank you.

          14      A.    You're welcome.

          15      Q.    Now, you used the word champion?

          16      A.    That's correct.

          17      Q.    Why did you refer to me as champion?

          18      A.    Because you were championing our cause.

          19      Q.    Yeah.  But you told the Prosecutor I didn't do 

          20      anything?

          21      A.    No.  I never said that you didn't do anything.

          22      Q.    His last question:  Did you ever get the things done 

          23      that Jim Traficant said he was going to do?

          24      A.    No.  I don't remember that being the last question.  

          25      Could we go back to that so I could refresh my memory? 
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           1                    THE COURT:  You've answered it. 

           2      BY MR. TRAFICANT:

           3      Q.    To your knowledge, were the Cafaro big players in 

           4      Washington?

           5      A.    To my knowledge, yes.

           6      Q.    And who told you that?

           7      A.    Richard Detore and J.J. Cafaro and Capri Cafaro.

           8      Q.    How old was Capri Cafaro?

           9      A.    At what time?  When I first met her or --

          10      Q.    Yeah, when you first met her?

          11      A.    I don't know, 18 years old, somewhere in that area.

          12      Q.    Now, when you became chief operating officer, how 

          13      much later was that, how many years later?

          14      A.    I guess three years later.

          15      Q.    What was the title of Capri Cafaro?

          16      A.    I think it was president at that time.

          17      Q.    How old was she?

          18      A.    I'm not sure.  She was 21 or 22.

          19      Q.    Could you fire her?

          20      A.    No.

          21      Q.    Do you know if I ever brought Jane Garvey out to the 

          22      airport?

          23      A.    The airport in Manassas?

          24      Q.    Yes.

          25      A.    Yes.
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           1      Q.    Yes.  For what purpose?

           2      A.    To have a briefing on-site at U.S. Aerospace Group 

           3      and then to go and do a demonstration flight, to show her 

           4      the abilities of the laser visual landing system.

           5      Q.    Now, when Jane Garvey was there, did she have her 

           6      assistants with her?

           7      A.    Yes.

           8      Q.    Was I there?

           9      A.    Excuse me?

          10      Q.    Was I there?

          11      A.    Yes, you were.

          12      Q.    Were you there?

          13      A.    Yes, I was.

          14      Q.    Was Rick Detore there?

          15      A.    Yes, he was.

          16      Q.    Did you have any other professional staff there?

          17      A.    I'm sure that we had professional staff -- what do 

          18      you mean?  Do you mean like --

          19      Q.    Any other staff other than you and Rick?

          20      A.    Oh, yes.  Robert Looney was there that assisted me 

          21      with setting up the units out on the runway. 

          22            I don't know if Loni Czekalski at that time was an 

          23      actual member of U.S. Aerospace Group or not, but she was 

          24      also present, and I'm sure that Mandy Simons was there at 

          25      the time also because she's the co-pilot that flew on the 
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           1      aircraft with Richard Detore.

           2      Q.    Who made the presentation to the FAA?

           3      A.    Richard Detore and Capri --

           4      Q.    Who made the beginning presentation to the FAA, Al?

           5      A.    Capri Cafaro.

           6      Q.    Wasn't it a fact that Capri Cafaro didn't know what 

           7      she was talking about?

           8      A.    That is true.

           9      Q.    Isn't it a fact I had to suggest in a nice way that 

          10      maybe you or Rick should describe to the FAA what the 

          11      project was about?

          12      A.    That is correct.

          13      Q.    And then when we went up on the airline, can you 

          14      remember what time of the day it was?

          15      A.    It was nighttime.  What time it was, I don't 

          16      remember.  The flight log should probably say what time it 

          17      is.

          18      Q.    Were you in the plane?

          19      A.    No, sir.  I was on the ground taking care of the 

          20      units.

          21      Q.    Now, was Jane Garvey in the plane?

          22      A.    From the flight log, yes.

          23      Q.    Was I in the plane?

          24      A.    Yes.

          25      Q.    Who flew the plane?
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           1      A.    Richard Detore.

           2      Q.    Did the plane land exactly where it was supposed to 

           3      land?

           4      A.    As far as I know, yes, it did.

           5      Q.    Now, did you have occasion to have another test 

           6      flight with the chairman of the aviation of the 

           7      subcommittee by the name of Jimmy Duncan from Tennessee?

           8      A.    That is correct.

           9      Q.    Did he, in fact, not bring his son with him?

          10      A.    I'm not sure if it was his son or not, but, yeah, 

          11      there was another gentleman accompanying him.

          12      Q.    Were you in the plane?

          13      A.    No, sir.

          14      Q.    Was I in the plane?

          15      A.    I don't remember on that flight.  I don't know if you 

          16      had the -- there was room for you on board that aircraft or 

          17      not.  Remember, I was out on the runway well before you 

          18      guys ever packed over to the airplane setting up all the 

          19      lasers and stuff.

          20      Q.    Wasn't it a fact that that was an excellent 

          21      demonstration because of the terrible weather conditions?

          22      A.    It was an excellent demonstration that evening due to 

          23      the fact that we were having rainstorms and obscuring 

          24      weather conditions, you are correct.

          25      Q.    Was there not obscuring winds?
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           1      A.    I don't know if there were sheering winds out there 

           2      or not.

           3      Q.    Was the weather raining or bad or not?

           4      A.    The weather was rainy and bad, yes, it was.

           5      Q.    Did the plane land exactly where it was supposed to 

           6      land on the runway?

           7      A.    It landed where we usually land the aircraft on the 

           8      runway.

           9      Q.    To the best of your knowledge, did Mrs. Garvey make 

          10      any comments?

          11      A.    Well, we were talking about Mr. Duncan now.  Are we 

          12      back --

          13      Q.    No, Mr. Duncan, yeah. 

          14      A.    Thank you.

          15            Again, I'm sure that there was probably some positive 

          16      comments made from Mr. Duncan, but I wasn't exactly present 

          17      there.  I was collecting up all the equipment off the 

          18      runway.  By the time I returned back, the group was gone.

          19      Q.    Did you know if, in fact, Jim Traficant and Rick 

          20      Detore were invited to, in fact, offer testimony before the 

          21      subcommittee on aviation?

          22      A.    I'm aware of Rick's testimony to the subcommittee, 

          23      yes.

          24      Q.    Were you present in the room?

          25      A.    Yes, sir, I was.
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           1      Q.    Who was the first to lead the testimony?

           2      A.    I believe it was yourself and Richard Detore.

           3      Q.    From there, do you know if there was any action 

           4      taken?

           5      A.    That I'm not aware of.

           6      Q.    Wasn't there -- didn't there come a time there was a 

           7      $4 million appropriation passed in an appropriation bill?

           8      A.    That is correct.

           9      Q.    And wasn't it, in fact, directed for MEANPALS?

          10      A.    That is correct.

          11      Q.    And wasn't it a fact that MEANPALS had to come up 

          12      with certain requirements before they could receive the 

          13      funds?

          14      A.    What requirements are you referring to?

          15      Q.    Did you have to --

          16      A.    Size and weight and stuff like that?

          17      Q.    Yes. 

          18      A.    Yes.

          19      Q.    Did you meet with the military?

          20      A.    Yes, we did.

          21      Q.    Was the money already approved and signed by the 

          22      president?

          23      A.    Yes, it was.

          24      Q.    Did you ever get any of that money?

          25      A.    We had -- we were awarded the contract after 
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           1      departure of Richard Detore for $1.3 some odd, yes.

           2      Q.    What, if anything, held it up?

           3      A.    Nothing held it up other than the lack of funds 

           4      coming in to support the effort to move forward to perform 

           5      on the contract.

           6      Q.    In other words, you didn't have a trailer?

           7      A.    Trailer was sitting downstairs ready to go.

           8      Q.    Well, then, how come you couldn't perform on a 

           9      contract?

          10      A.    We couldn't perform on the contract because they 

          11      couldn't fill up the rest of the lights that went into that 

          12      unit.  The remote control system needed to be revamped with 

          13      different control cars that were available and supplied.  

          14      Without having those units, I wasn't going to sell an 

          15      inferior product to the Government.

          16      Q.    Did you, in fact, confer that to Mr. J.J. Cafaro?

          17      A.    Yes, I did.

          18      Q.    And what, in fact, did he say to you?

          19      A.    My --

          20                    MR. MORFORD:  Objection to what Mr. Cafaro 

          21      said.

          22                    THE COURT:  Sustained.

          23                    MR. MORFORD:  He would have to testify to 

          24      that.

          25                    THE COURT:  Right.
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           1      Q.    Do you have any knowledge if, in fact, money was to 

           2      be expected from the Cafaro Company?

           3      A.    Yes.

           4      Q.    And what was that knowledge?

           5      A.    That we would be supported to perform on this 

           6      contract in a monetary way.

           7      Q.    And how much money did you request?

           8      A.    $750,000.

           9      Q.    Did you get a commitment that you would get the 

          10      money?

          11      A.    I was told it was on its way.

          12      Q.    Who told you it was on its way?

          13      A.    J.J. Cafaro.

          14      Q.    Did you ever get it?

          15      A.    I got $250,000 out of the $750,000.

          16      Q.    Well, you mean he sent $750,000, but you only used 

          17      $250,000?

          18      A.    No.  I had a check in that was for $250,000.

          19      Q.    Not for $750,000?

          20      A.    That is correct.

          21      Q.    And that was not enough to go forward?

          22      A.    Wasn't enough to make it to the end game.

          23      Q.    So now you had a $4 million appropriation?

          24      A.    No.  What we had was a contract for $1.3 million to 

          25      $4 million appropriation.  Part of that money needed to go 
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           1      to support the testing by the Government.

           2      Q.    That's fine.  But let me finish my question. 

           3      A.    Yes, sir, I'm sorry.

           4      Q.    Was there a $4 million appropriations that was 

           5      specifically designated for MEANPALS?

           6      A.    Yes, sir.

           7      Q.    Now, wasn't it a fact that the Army needed some of 

           8      that money for testing and utilization of their own to, in 

           9      fact, substantiate whether or not you were, Number 1, 

          10      reliable, or Number 2, your product was worthy?

          11      A.    That is correct.

          12      Q.    Did you come to have meetings with the Army?

          13      A.    Yes, we did.

          14      Q.    Did they finally agree to go forward?

          15      A.    Yes, they did.

          16      Q.    What did they want from you?

          17      A.    They wanted one MEANPALS trailer to start.  The 

          18      smaller convert systems we put together and a bunch of 

          19      other lighting for an all-around test of all the product 

          20      and equipment that we had available at U.S. Aerospace 

          21      Group.

          22      Q.    Your testimony that $750 was needed to do that, 

          23      right?

          24      A.    Yeah.  It was somewhere in that area to pay some of 

          25      the back bills and -- so I could get -- move it forward 
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           1      with finishing up the requirements for delivery on the 

           2      contract.

           3      Q.    And if J.J. had given you the $750,000, do you think 

           4      U.S. Aerospace would have made it?

           5                    MR. MORFORD:  Objection.  That's speculation.  

           6      They never got the money he testified.

           7                    THE COURT:  Yes, it is.

           8      BY MR. TRAFICANT:

           9      Q.    Would it be fair to ask that without this 

          10      appropriation you would have gone bankrupt?

          11                    MR. MORFORD:  Your Honor, he testified they 

          12      did go bankrupt with it.

          13                    MR. TRAFICANT:  Not at that time.

          14                    THE COURT:  Well, maybe if you rephrase the 

          15      question. 

          16      BY MR. TRAFICANT:

          17      Q.    What is a champion?

          18      A.    A champion is a figurehead that takes a lead to 

          19      influence others, persuade their decisions, to do the right 

          20      thing in line of a product.

          21      Q.    Did you have any knowledge that the Cafaro family 

          22      contributed hundreds of thousands of dollars to both 

          23      political parties?

          24      A.    Only from the fact that they told us that.

          25      Q.    Did they ever instruct you to go see other 
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           1      Congressmen?

           2      A.    I never went to see other Congressmen, other than 

           3      you.  I don't know what Richard may have done.

           4      Q.    Did you believe that tremendous progress was being 

           5      made in your contact with me?  Yes or no.

           6      A.    Yes.  I thought we were moving forward.

           7      Q.    Was I chairman of anything, to the best of your 

           8      knowledge?

           9      A.    I really don't know.  I don't know that you were.

          10      Q.    Did I fight like hell for you?

          11      A.    Yes.

          12      Q.    Did J.J. lie to you when he said he was going to send 

          13      you that $750,000?

          14      A.    It never showed up.

          15      Q.    Did J.J. lie to you?

          16      A.    Yes.

          17      Q.    Did the work done on the Traficant boat kill the 

          18      marine MEANPALS project?

          19      A.    Could you repeat that question?

          20      Q.    Did any work done on the Traficant boat kill the 

          21      MEANPALS appropriation?

          22      A.    No.

          23      Q.    Did it have any impact at all on U.S. Aerospace's 

          24      appropriation of $1.3 million?

          25      A.    You're saying -- could you repeat that question, 
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           1      please?

           2      Q.    Did the work on the Traficant boat have any bearing 

           3      on or cause you to fail, not gaining that $1.3 million?

           4      A.    No.

           5      Q.    Now, you testified that you saw a check of $26,000; 

           6      is that correct? 

           7      A.    $26,000 and change.

           8      Q.    And then you testified what J.J. told you, right?

           9      A.    That is correct.

          10      Q.    Had J.J. lied to you before?

          11      A.    Yes.

          12      Q.    Did Jim Traficant accept the $26,000 check from J.J.?

          13      A.    No.

          14      Q.    How do you know that?

          15      A.    Because I was being hammered by Richard and J.J. to 

          16      make the deal through me.

          17      Q.    And why was that?

          18      A.    I was told at the time that they had to create some 

          19      ugly press due to the fact that J.J. was a millionaire 

          20      living in your district, and you were a Congressman.

          21      Q.    So they asked to you do it?

          22      A.    That's correct.

          23      Q.    What was your position with the company?

          24      A.    Chief engineer, general manager.

          25      Q.    Let's get a pecking order.  Who was the boss?
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           1      A.    J. J. Was the boss.

           2      Q.    Who was next?

           3      A.    Richard Detore.

           4      Q.    Who was next?

           5      A.    Me.

           6      Q.    Who did you work for?

           7      A.    Richard Detore.

           8      Q.    Who did you work for?

           9      A.    In the end, I worked for J.J. Cafaro.

          10      Q.    Did you not work for U.S. Aerospace?

          11      A.    Yes, I did.

          12      Q.    Were you a U.S. Aerospace employee?

          13      A.    Yes, I was.

          14      Q.    Were you, in fact, getting Cafaro Company insurance?

          15      A.    Yes, I was.

          16      Q.    Now, if it were improper for me to be involved with 

          17      Mr. Cafaro, did you suggest to him that maybe one of the 

          18      owners, friends of the malls, buy the Traficant boat?

          19      A.    Could you repeat that question, please?

          20      Q.    Did you ever suggest to him that look, I'm an 

          21      employee, too.  I work for you, Mr. Cafaro.  This is going 

          22      to look bad if I do it.  Why don't you get somebody else to 

          23      do it?  Did you ever suggest that since you told this jury 

          24      you had so much concerns?

          25      A.    I had told J.J. at first that I didn't want to get 
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           1      involved in this thing.  He went out and looked for other 

           2      people, came back a couple weeks later and decided -- him 

           3      and Rick pressured me into -- and suggested that I would do 

           4      it, and I did it.

           5      Q.    Do you believe you did something wrong?

           6      A.    At first, no.  I did not believe I was doing 

           7      something wrong.  I thought I was doing something as a 

           8      favor, but as time has gone by in retrospect, yes, I know 

           9      that I did something wrong.

          10      Q.    Did you report it?

          11      A.    I reported it at a later date, yes, I did, after the 

          12      fact.

          13      Q.    Okay. 

          14            Now, you had stated at some point -- and would you 

          15      agree -- that a picture is worth a thousand words?

          16      A.    Yes.

          17                    MR. MORFORD:  Objection.

          18                    THE COURT:  Sustained.

          19      Q.    I'm going to now put on the screen a number of 

          20      exhibits that are, in fact, joint exhibits, and I'm going 

          21      to give a copy -- 

          22                    MR. TRAFICANT:  Government's Exhibit, which 

          23      is a joint exhibit, 8-17, now marked also as a Defense 

          24      Exhibit C-106.

          25      Q.    I'm going to now --
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           1                    THE COURT:  Congressman, let me suggest if 

           2      it's a joint exhibit, we just give the number whoever had 

           3      it originally assigned to it, rather than putting up double 

           4      numbers on it, which makes it complex.

           5                    MR. TRAFICANT:  Would be 8-17.

           6                    THE COURT:  Okay.  But, it's a joint exhibit? 

           7                    MR. TRAFICANT:  It's a joint exhibit.  I put 

           8      a defense exhibit on to identify it one from another for 

           9      purposes of his easy reference, but that's fine.

          10                    THE COURT:  Okay.  It --

          11                    MR. TRAFICANT:  Joint exhibit.

          12                    THE COURT:  We need to go with one -- one 

          13      exhibit that it's joint rather than having two separate 

          14      numbers on it, just to make the record clear.

          15                    MR. TRAFICANT:  Fine.

          16                    THE COURT:  Thank you.

          17      BY MR. TRAFICANT:

          18      Q.    Joint Exhibit C-105?

          19                    THE COURT:  No.  It would be the original 

          20      number, Congressman, not the second -- not the number.

          21                    MR. TRAFICANT:  I'm sorry, your Honor.  

          22      Government's Exhibit -- Joint Exhibit 1-73.

          23                    MR. MORFORD:  It is 8-17, your Honor, is the 

          24      number.

          25                    THE COURT:  Okay.  Congressman, check it and 
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           1      see if it's 8-17.

           2                    MR. TRAFICANT:  Is it a lease agreement 1998, 

           3      folks?  Here's what I have as 1-23.  You want to look at it 

           4      and see if this is what you had.

           5                    MR. MORFORD:  You started saying 8-17 so I 

           6      don't know -- we're jumping all over the place.

           7                    MR. TRAFICANT:  No.  I said Joint Exhibit 

           8      1-23.

           9                    MR. SMITH:  Let me find that. 

          10                    THE COURT:  1-23 was admitted but not as a 

          11      joint Exhibit.  8-17 is a joint exhibit.

          12                    MR. TRAFICANT:  Well, I offer it as Defense 

          13      Exhibit C-105 -- I'll offer it later.  It's not a joint 

          14      Exhibit 1-23.

          15                    THE COURT:  Okay.  Let's just -- you've got a 

          16      handful of exhibits there.  Let me give the jury an earlier 

          17      break this morning, and let them go and relax while we 

          18      straighten out the number system.  It's -- it seems picky, 

          19      but it's extremely important to preserve the record.  So 

          20      we'll do that ourselves.

          21                    MR. TRAFICANT:  Thank you, your Honor.

          22                    THE COURT:  We'll take a break.  Half an 

          23      hour.  I'm going to ask that my law clerk who's a lawyer 

          24      and here in the room also responsible for exhibits, spend 

          25      time with both sides, and see if we can work out a system 
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           1      that will keep the record intact, and failing that, we'll 

           2      discuss it before you take your breaks.  Okay?  Thank you.

           3                    MR. MORFORD:  Your Honor, at the end of the 

           4      break, I just want to raise the -- if he's going to be 

           5      asking this witness about Government's Exhibit 1-23, which 

           6      is an office lease with KAS Enterprises, Allen Sinclair, 

           7      the congressional office, my understanding this man knows 

           8      absolutely nothing about that.

           9                    MR. TRAFICANT:  That is not the purpose of my 

          10      inquiry, your Honor.

          11                    MR. MORFORD:  But that he provide the Court 

          12      with some relevance before we do it in front of the jury.

          13                    THE COURT:  Okay.  We'll do that.

          14                    MR. MORFORD:  Thank you.

          15                    THE COURT:  First, let's get the numbering 

          16      straight.

          17                    MR. TRAFICANT:  Okay.  First of all, C-105 

          18      since it's not a joint exhibit. 

          19                    THE COURT:  We're going to go off the record 

          20      for a moment to see if this can be worked out, and we'll 

          21      return to the record if it's not worked out.  If it's not 

          22      worked out, we'll also return to the record. 

          23            (Thereupon, a recess was taken.)

          24                    THE COURT:  You're still under oath, sir.

          25                    THE WITNESS:  Yes, ma'am. 
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           1      BY MR. TRAFICANT:

           2      Q.    Al, getting back to that line of questioning, were 

           3      there discussions as to who should be the one that should 

           4      pull the scam on the Traficant boat?

           5      A.    I don't understand that question.

           6      Q.    Was it a scam?

           7      A.    I don't understand what you mean by scam.

           8      Q.    Wasn't it a false misrepresentation of what was 

           9      really happening?

          10      A.    That is correct.

          11      Q.    And you discussed that with whom?

          12      A.    With J.J. and with Rick.

          13      Q.    And you were ordered to do that?

          14      A.    No, I was persuaded.

          15      Q.    And you accepted it?

          16      A.    That is correct.  That's why I'm here today.

          17      Q.    Fine. 

          18            We can move along a little quicker if you just 

          19      respond. 

          20      A.    Yes, sir.

          21      Q.    Did you agree to do it?

          22      A.    Yes, I did.

          23      Q.    Now, yesterday, you were asked about a welding 

          24      machine.  Do you recall this document?

          25      A.    Yes, I saw it.
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           1      Q.    And what, in fact, is that? 

           2                    MR. TRAFICANT:  That is Exhibit 8-43.

           3                    THE COURT:  Right.

           4                    THE WITNESS:  It's a welder.

           5                    MR. TRAFICANT:  Your Honor, I -- I have this 

           6      marked as C-6.  And I'd like to put this on the screen and 

           7      show you the original.

           8                    THE COURT:  Thank you.  Okay.  You're going 

           9      give the witness the original? 

          10                    MR. TRAFICANT:  No.  I'll put it on the 

          11      screen.  I can let him look at it now and put it on the 

          12      screen. 

          13            Let me put this on the screen for the jury and ask 

          14      you a question about that.  Okay? 

          15                    THE WITNESS:  Okay.

          16                    THE COURT:  Wait.  We'll have to just figure 

          17      out -- if you want that photograph to be somehow identified 

          18      by the witness, then you should give him the photograph so 

          19      that he can do that. 

          20                    THE WITNESS:  Thank you.  Okay.

          21                    MR. TRAFICANT:  Can I put it on the screen 

          22      now? 

          23                    THE COURT:  Just ask him some questions about 

          24      it.

          25      BY MR. TRAFICANT:
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           1      Q.    Is that the welder?

           2      A.    I'm not sure if that's the welder or not.

           3                    MR. MORFORD:  Can I see that, your Honor?  I 

           4      have a copy that's harder to see.

           5                    THE COURT:  Yes.

           6      Q.    I now have Exhibit C-5.

           7                    THE COURT:  Let's finish with one.

           8                    MR. TRAFICANT:  Yeah, while they're looking. 

           9                    THE COURT:  Congressman, most of us can only 

          10      do one thing at a time.  So just hold on to that for a 

          11      second.  We need to go slowly enough so that we know what 

          12      we're dealing with.  He has so far not identified the first 

          13      exhibit.

          14                    MR. TRAFICANT:  No, they haven't -- he 

          15      hasn't.  They asked to see it.

          16                    THE COURT:  Right.  Just hold on to the next 

          17      exhibit, and wait a minute.  Okay.

          18                    MR. TRAFICANT:  You're concluded with that? 

          19                    MR. MORFORD:  Yes.  Can I see the other 

          20      photograph to the original?  It's hard to see on these 

          21      black and whites.

          22                    MR. TRAFICANT:  Can I show it to the judge 

          23      and the witness first? 

          24                    THE COURT:  Not to the witness.  You show it 

          25      to them first, then you show it to me, and then if 
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           1      everything is all right, you show it to the witness.

           2                    MR. TRAFICANT:  All right.  Take a look.

           3                    MR. MORFORD:  Thanks. 

           4                    MR. TRAFICANT:  Your Honor, can I show it to 

           5      you? 

           6                    THE COURT:  Yes.  Okay. 

           7                    MR. TRAFICANT:  May I show it to the witness? 

           8                    THE COURT:  Um-hum.

           9      BY MR. TRAFICANT:

          10      Q.    Does that ring a bell?

          11      A.    What's the size across here?  You know what the size 

          12      is, how wide it is?

          13      Q.    I couldn't tell you.  Do you recognize the machine or 

          14      not?

          15      A.    I can't say for sure this is the machine or this 

          16      isn't a machine.

          17      Q.    Okay.  Is it a different angle picture from the 

          18      first?

          19      A.    Excuse me?

          20      Q.    Let me put them on the board -- on the screen. 

          21                    THE COURT:  No.  They haven't been 

          22      identified.  So you can't put them up on the screen.

          23                    MR. TRAFICANT:  They're at different angles, 

          24      your Honor.

          25                    THE COURT:  I know that's what you're saying, 
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           1      but we need somebody to identify what they are.

           2      Q.    So you're not sure.  Is that your answer?

           3      A.    It's definitely a welding unit.  Whether it was the 

           4      one delivered to you or not, I'm not 100 percent sure on.

           5      Q.    You did deliver it, didn't you?

           6      A.    Yes, sir, me and Richard Detore.

           7      Q.    Fine. 

           8            That was how long ago?

           9      A.    Was it 2002 now?  What was it, 1999?  What's that, 

          10      three years?

          11      Q.    Three years ago?

          12      A.    Something like that, I guess.

          13      Q.    Now, I'm going to ask you a series of questions that 

          14      deal with Government's Exhibit 8-17. 

          15      A.    Certainly.

          16      Q.    I'm going to put 8-17 on the board.  Do you recall 

          17      that document?

          18      A.    Yes, sir.

          19      Q.    And is that the sales agreement?

          20      A.    That is the sales agreement, yes.

          21      Q.    Is that your signature?

          22      A.    That is correct.

          23      Q.    Did you write this document?

          24      A.    Yes, I did.

          25      Q.    Is that my signature?
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           1      A.    Yes, it is.

           2      Q.    Did you write the name underneath?

           3      A.    Yes, I did.

           4      Q.    Where was it signed?

           5      A.    Where was it signed?  By you?  Off of the floor in 

           6      one of the side offices over at Congress.

           7      Q.    Signed in Congress?

           8      A.    What do you mean by into Congress?  Down on the 

           9      floor?

          10      Q.    What are you talking about?

          11      A.    I am talking one of the small areas off the total 

          12      side.

          13      Q.    Small areas of Congress?

          14                    THE COURT:  Don't talk across the witness.

          15                    MR. TRAFICANT:  Okay.

          16                    THE COURT:  Thank you.

          17      Q.    I'm now going to show the witness for purposes of 

          18      document 8-17 Government's Exhibit 1-23?

          19                    THE COURT:  That's fine.

          20      Q.    All I want you to do is read the date.  You have to 

          21      describe nothing else, the bottom left-hand --

          22      A.    Okay.  I'm looking for the date?

          23      Q.    -- bottom left-hand corner?

          24      A.    11th day of December 1998.

          25      Q.    Fine.  You want to keep a copy of this? 
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           1      A.    No, sir, I don't need one.  What is that document?

           2      Q.    It happens to be a -- you want to read it?  You want 

           3      to read the -- excuse me.

           4      A.    You only asked me to read the date.

           5      Q.    Yeah.  I just want to you identify the did date.  

           6      What is it?

           7      A.    It says District Office lease agreement.

           8      Q.    That's fine.

           9                    MR. MORFORD:  Your Honor, I'm going to object 

          10      to any questions about this lease agreement unless and 

          11      until --

          12                    MR. TRAFICANT:  It has nothing to do with the 

          13      lease agreement.  It deals with 8-17.

          14                    MR. MORFORD:  Excuse me, sir.

          15                    THE COURT:  If you don't stop talking on top 

          16      of witnesses and lawyers and the Judge, we're going to have 

          17      to recess the proceedings, Congressman.  I can't recapture 

          18      that off the transcript.  It's too many people talking.

          19                    MR. MORFORD:  First of all, I object to him 

          20      putting this up on the screen without permission, and I 

          21      object to this line of questioning until he establishes for 

          22      the Court, and I would ask outside the presence of the 

          23      jury, as to where he's going with this --

          24                    MR. TRAFICANT:  I object.

          25                    MR. MORFORD:  -- on the ground --
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           1                    MR. TRAFICANT:  I am using a Government 

           2      document.

           3                    THE COURT:  You don't ever seem to get the 

           4      message, do you?

           5                    MR. TRAFICANT:  I'm getting it.

           6                    THE COURT:  You're talking right across the 

           7      middle of somebody else's speech.  We have rules in the 

           8      courtroom, and that's one of them.  And you're well aware 

           9      of it.  Let's start again. 

          10            Mr. Morford?

          11                    MR. MORFORD:  First of all, I would object to 

          12      that being on the screen until he's laid a foundation and 

          13      have permission to put it on.

          14                    THE COURT:  Well, that's one thing. 

          15                    MR. MORFORD:  The second thing is until he 

          16      lays some kind of a foundation to show that this witness 

          17      either has first-hand knowledge or expertise in an area 

          18      that he's going to be questioning him on, that it should 

          19      not be something brought in front of this jury until he can 

          20      lay that foundation if there is relevance.  There's no 

          21      foundation as to who's on either one of these documents.  

          22      But I don't know that we want to discuss all this in front 

          23      of the jury.

          24                    MR. TRAFICANT:  Well, he has discussed it.

          25                    THE COURT:  Yeah.
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           1                    MR. TRAFICANT:  I want to make a comment.

           2                    THE COURT: No, no, no, no comment yet.  No 

           3      comment yet.

           4                    MR. TRAFICANT:  You let him comment.

           5                    THE COURT:  Just a minute.

           6                    MR. TRAFICANT:  I'd like to set the 

           7      foundation legally.

           8                    THE COURT:  Just a minute.  I'm going to 

           9      respond to what he said. 

          10            This document does not appear to have any connection 

          11      with the witness that's on the stand is one thing.  And so 

          12      we will deal with this at noon or at the afternoon break or 

          13      at -- well, no, you're going home at noon. 

          14            We'll deal with this at noon or sometime later 

          15      because it is not at all apparent why this witness would 

          16      have any information, and he can't simply read it because 

          17      he knows how to read.  That isn't the way you get evidence 

          18      in the case. 

          19            There were some other problems with it.  So let's go 

          20      on with this witness with things that relate to this 

          21      witness.

          22                    MR. TRAFICANT:  Fine.

          23                    THE COURT:  Thank you.

          24      BY MR. TRAFICANT:

          25      Q.    Sir, is that your signature?
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           1      A.    The one on the left-hand side, yes, it is.

           2      Q.    And you maintain that is my signature?

           3      A.    Yes.

           4      Q.    So you've identified this and this document as being 

           5      approved and is, in fact, a Government's Exhibit?

           6      A.    Yes.

           7      Q.    And I have asked you questions?

           8                    MR. MORFORD:  Your Honor, I object because he 

           9      has asked it to be a joint exhibit, and if he wants to do 

          10      that, it's a joint exhibit.

          11                    THE COURT:  Right.  It is a joint -- it is a 

          12      joint exhibit, Congressman.

          13                    MR. TRAFICANT:  It's a joint exhibit, but for 

          14      the purpose of identification, we agreed we would refer to 

          15      everything as Government's Exhibit so there would be no 

          16      confusion with the jury.

          17                    THE COURT:  Right.  It's a joint exhibit.

          18                    MR. TRAFICANT:  Isn't that correct? 

          19                    THE COURT:  Yes.

          20      Q.    Now, do you remember yesterday being questioned -- 

          21      can you hear me?

          22      A.    Yes, sir, very well, sir.

          23      Q.    I don't mean to speak loud.  I'm a little hoarse.

          24      A.    That's okay.

          25      Q.    Thank you.
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           1            This is a Government's Exhibit, joint exhibit, I 

           2      think.  Can you tell me what it is?

           3      A.    It says it's a rental car agreement from Millennium 

           4      Rental Car.

           5      Q.    And did you go with Rick Detore to pick up this car?

           6      A.    The car was delivered to U.S. Aerospace Group.  I 

           7      went with Richard Detore to drop the car off to you.

           8      Q.    Did you go with him and follow him to, in fact, 

           9      effect the delivery of this car and return it and pick it 

          10      up?

          11      A.    Yes.

          12                    THE COURT:  What number are you discussing.

          13                    MR. TRAFICANT:  This is Exhibit 8-59.

          14                    THE COURT:  Thank you.

          15      Q.    And you said that this was basically a falsehood, 

          16      that basically the company was going to pay for the car, is 

          17      that your testimony?

          18      A.    That was my understanding.

          19      Q.    That was your understanding.  Did you have first-hand 

          20      knowledge?

          21      A.    I had knowledge to the fact that Richard said that 

          22      J.J. was supposed to give him $5,000 to pay for the 

          23      Corvette.

          24      Q.    I'll let that in even though it's hearsay.  And now 

          25      I'll give you what is known as Defense Exhibit C-102.         
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           1                    MR. TRAFICANT:  Your Honor, this is C-102.  

           2      Did I give you the top page there? 

           3                    MR. MORFORD:  I have one page.

           4                    MR. TRAFICANT:  You have my work product?  

           5      You should know better than to take my work product.

           6                    THE COURT:  You have to lay some sort of 

           7      foundation.  I have no idea how he would know about this.

           8                    MR. TRAFICANT:  He testified that Rick 

           9      Detore --

          10                    THE COURT:  We'll handle this one at noon.

          11                    MR. TRAFICANT:  -- paid for the car.

          12                    THE COURT:  But this document is something 

          13      different than that.  And so --

          14                    MR. TRAFICANT:  It proves the case.

          15                    MR. MORFORD:  Your Honor, that's not what he 

          16      testified to either.

          17                    THE COURT:  This is not -- this is not 

          18      something that, quote -- excuse me.  This is not something 

          19      that, quote, proves a case, and that kind of remark I hope 

          20      the jury will be able to disregard. 

          21            You may bring this up with me at noon.  This does not 

          22      appear to be connected with this witness.

          23                    MR. TRAFICANT:  I object to the limitation of 

          24      cross-examination on witnesses for the record.

          25                    THE COURT:  Just all follow the rules, 
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           1      everybody, regardless of who they are.

           2      Q.    Now, you testified that car was $5,000, is that your 

           3      testimony?

           4      A.    That's what the original cost of the vehicle was 

           5      supposed to be.  What it wound up at for final cost for 

           6      rental, I'm not sure.

           7      Q.    Were you ever instructed by Rick Detore that you had 

           8      spent too much time at the boat and not enough at the 

           9      office?

          10      A.    No, because of my time at the boat was always after 

          11      my work was completed at U.S. Aerospace Group for the day.

          12      Q.    How many times did we meet with the FBI, Al?

          13      A.    Excuse me, sir?

          14      Q.    How many times did you meet with the FBI?

          15      A.    Two or three times.

          16      Q.    Where?

          17      A.    Once down in Washington, D.C.

          18      Q.    Fine.  Where were the agents, FBI agents from?  Did 

          19      they identify themselves?

          20      A.    Yeah.  I guess they were from Ohio.

          21      Q.    Do you remember their names?

          22      A.    No.

          23      Q.    Were you ever interviewed by the FBI in the presence 

          24      of the Internal Revenue Service?

          25      A.    Yes.  At least that's where the gentleman said he was 
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           1      from, the Internal Revenue Service.

           2      Q.    Was there anybody else at that particular meeting?

           3      A.    With the Revenue Service?

           4      Q.    When the FBI and the IRS agent were there, were there 

           5      any U.S. attorneys there?

           6      A.    Yes.  Mr. Morford was there, and my attorney was 

           7      there.  There was other individuals that moved in and out 

           8      of the room periodically, but I wasn't asking names.

           9      Q.    Were you interviewed at the U.S. Attorney's Office in 

          10      Cleveland?

          11      A.    Yes.

          12      Q.    Or D.C.?

          13      A.    I was here in Cleveland when I got interviewed.

          14      Q.    And when you were interviewed in D.C.?

          15      A.    I was interviewed at my Attorney's Office.

          16      Q.    By Ohio agents?

          17      A.    Yes, and Mr. Morford.

          18      Q.    Mr. Morford came down, too?

          19      A.    Yes, sir.

          20      Q.    Did you ever appear before the Grand Jury?

          21      A.    No, sir.

          22      Q.    Were you ever subpoenaed to appear before the Grand 

          23      Jury?

          24      A.    No, sir.

          25      Q.    Isn't it a fact you testified that you backdated 
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           1      documents?

           2      A.    Yes, I did.

           3      Q.    And what document was that?

           4      A.    I backdated the purchase agreement between you and 

           5      myself for the purchase of the boat.

           6      Q.    Did you know at the time that that was a wrongful 

           7      act?

           8      A.    Yes, I did.

           9      Q.    Was there a witness on that document?

          10      A.    No.  That document was signed between you and myself.

          11      Q.    Oh. 

          12            Were you advised not to have a witness?

          13      A.    I was advised that we needed to make a paper trail so 

          14      it looked like we had a legitimate deal.

          15      Q.    So at what time were you advised that you were to 

          16      have a legitimate paper trail -- paper trail to look like a 

          17      legitimate deal?

          18      A.    Quite awhile after we were involved in the boat.  I 

          19      don't remember the exact date it was prompted.

          20      Q.    Well, didn't you realize it wasn't a legitimate deal 

          21      from the beginning, wasn't that the testimony?

          22      A.    Yes.

          23      Q.    Did you take any schooling relative to training to 

          24      operate a boat, the size of a 37-foot Egg Harbor?

          25      A.    What type of training are you talking about?
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           1      Q.    Like a skipper school or training school?

           2      A.    Yeah.  I spent a little time in the skipper school, 

           3      yes, I did.

           4      Q.    When?

           5      A.    Around the same time as we were doing the initial 

           6      work on the boat.

           7      Q.    Um-hum.  Why would you go to learn how to drive such 

           8      a large boat if you had no intention of doing anything in 

           9      it, it was a scam, Mr. Lange?

          10      A.    The reason I went to the skipper school was for the 

          11      fact being that I figured we would wind up using the boat 

          12      in some capacity for some period of time in an effort to do 

          13      laser visual landing or, excuse me, to do the maritime 

          14      operation.  I was optimistic that we were actually going to 

          15      do something in that area.

          16      Q.    Did you know the year and the make of the boat?

          17      A.    Yeah, it was a 70, 1978 Harbor.

          18      Q.    Does that make it a classic boat?

          19      A.    That's beyond me to decide whether or not it's 

          20      classic.  It's got an aft salon, which is a very desirable 

          21      type of vessel.

          22      Q.    Was Egg Harbor one of the best made boats in America, 

          23      would you say?

          24      A.    They were a good boat.

          25      Q.    When they were restored, were they not worth much 
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           1      more money than many other boats that were wooden?

           2      A.    They had a resale value, yes.

           3      Q.    Did you ever tell anybody you planned to make a 

           4      profit after you restored that boat?

           5      A.    I thought we could work the deal out so that we could 

           6      break even on the whole deal after things were done.  

           7      Whether or not I had considered a profit, what do you mean 

           8      by profit?  You mean a dollar more than what we invested 

           9      in, or you mean hundreds more or $10,000, what are you --

          10      Q.    What did you put in the agreement?

          11      A.    I put in the agreement what came in off of the survey 

          12      that said that the estimated value of the boat's worth 

          13      after repairs were made kind of matches what's in the 

          14      agreement.

          15      Q.    All right.  Then let me ask you this:  In the 

          16      beginning, it wasn't a scam.  Why didn't you ask for an 

          17      agreement at the beginning?

          18      A.    I didn't say it wasn't a scam in the beginning.  We 

          19      had already determined that we were going to help you out.  

          20      Basically, it was after the fact, after you found out down 

          21      the road or what have you, that this agreement was put in 

          22      place.

          23      Q.    Yes.  But were you not the second ranking officer of 

          24      the U.S. Aerospace?

          25      A.    That's correct.
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           1      Q.    And what would be the difference if the second 

           2      ranking officer of Mr. Cafaro bought the boat?  Wouldn't 

           3      that be improper?

           4      A.    Well, that was a question that I had, but Richard and 

           5      J.J. seemed to think that it was going to be a clean deal.  

           6      So --

           7      Q.    I'll let that in as hearsay.  Keep on. 

           8            Now, let me ask you when they said go on, you went 

           9      forward, didn't you?

          10      A.    That's correct.

          11      Q.    And you spent a lot of your time down there, didn't 

          12      you?

          13      A.    That is correct.

          14      Q.    And when you first saw that boat, was it floating?

          15      A.    Yes.

          16      Q.    Who took it out of the water?

          17      A.    I took it out of the water with a crew, or I ordered 

          18      the crew to take it out of the water.

          19      Q.    Isn't it a fact that you and your crew caused that 

          20      boat to sink?

          21      A.    We had this discussion yesterday, and I told you that 

          22      it was pushed back further when it was put back into the 

          23      water, still on the cradle, and the water was allowed to 

          24      enter up further than what it should have.

          25      Q.    What happens to -- to a wooden boat when it comes out 
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           1      and dries out in the air, Mr. Lange?

           2      A.    The planks shrink up, and when it's put back into the 

           3      water, it needs to have the planks swell back up before it 

           4      will float.

           5      Q.    By shrinking up, you mean there are cracks between 

           6      the boards?

           7      A.    That is correct.

           8      Q.    You said you had competent people working on the 

           9      boat?

          10      A.    No.  I was told I had competent people working on the 

          11      boat.

          12      Q.    Who hired the people working on the boat?

          13      A.    I hired the people working on the boat.

          14      Q.    Would you hire incompetent people to work on the 

          15      boat?

          16      A.    They were relatively competent, yes.

          17      Q.    Who put the -- go ahead.

          18      A.    They needed to be watched, but they were -- they were 

          19      competent.

          20      Q.    Did you ever pay them with cash?

          21      A.    Yes.

          22      Q.    Now, you said yesterday that you said put the boat 

          23      here and leave it here, right?

          24      A.    That is correct.

          25      Q.    And did you tell them do not put the boat in the 
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           1      water because the boards have shrunk, and it will sink.  

           2      Did you tell them that?

           3      A.    No.  They realized that.

           4      Q.    So you had nothing to do with the sinking of my boat, 

           5      right?

           6      A.    No, I didn't say that.  I said that the boat was 

           7      moved back further, and as the tide came up, it creeped 

           8      further into the internal parts of the boat than what it 

           9      was supposed to.

          10      Q.    What part of the boat?

          11      A.    It encroached on the engine compartment.

          12      Q.    Where is the engine located?

          13      A.    Mid ship.

          14      Q.    If it's located mid ship, it means it had to almost 

          15      completely inundate the back to hit the engines, wouldn't 

          16      it?  Where was the engines located in that boat?

          17      A.    They were located just in front of the shower on -- 

          18      in front of the aft salon under where the boat is.

          19      Q.    Basically a three-section boat, isn't it?

          20      A.    That is correct.

          21      Q.    You had an aft-cabin, a front cabin?

          22      A.    Yeah.

          23      Q.    With a small toilet?

          24      A.    Whatever.

          25      Q.    Head.  You agree?
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           1      A.    Yes.

           2      Q.    To sleep two people?

           3      A.    I guess it would sleep two people.

           4      Q.    Then you had a main aft-salon, called a main 

           5      aft-salon in the kitchen, right?

           6      A.    That is correct.

           7      Q.    And that basically was about what, the kitchen about 

           8      six-feet wide?

           9      A.    Somewhere in that area.

          10      Q.    12-foot wide, six feet deep?

          11      A.    Somewhere in that area, yes.

          12      Q.    Then the main aft salon is where you walk down into 

          13      the boat, correct?

          14      A.    That's correct.

          15      Q.    And did it have sleeping quarters?

          16      A.    Yes, it did.

          17      Q.    How many?

          18      A.    Two bunks, one on the left, one on the right.

          19      Q.    That was in the aft cabin.  You know if the aft salon 

          20      had a sleeping quarter?

          21      A.    The aft salon, what are you talking about?

          22      Q.    When you walk down the steps, what did you walk into, 

          23      the aft cabin or the middle room?

          24      A.    You walk down the steps, you walk into the aft cabin.

          25      Q.    What is an after cabin, Mr. Lange?
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           1      A.    This is what we're trying to determine.  There's a 

           2      bunk on the left-hand side, a bunk on the right-hand side.

           3      Q.    In the back of the boat?

           4      A.    That is correct.

           5      Q.    Now between that cabin and the kitchen, was there 

           6      another room?

           7      A.    That's correct, but -- let's call it a living room 

           8      where you --

           9      Q.    All right.  We'll call it living room instead of 

          10      aft-salon.  Now, what room did you walk down into?

          11      A.    That was the aft-cabin.

          12      Q.    I thought you said there were two beds on the sides ?

          13      A.    The aft-bedroom then.

          14      Q.    Could you drive the boat from inside the boat if it 

          15      was raining outside?

          16      A.    That is correct.

          17      Q.    Could you drive the boat from the top if it wasn't 

          18      raining outside?

          19      A.    That is correct.

          20      Q.    Was it known as an aft-salon fly bridge motor yacht?

          21      A.    Okay.  If that's what you want to call it.  I don't 

          22      know exactly what it was called.

          23      Q.    And you're competent people caused it to sink, 

          24      causing it damage, didn't it?

          25      A.    I don't think we caused any more damage than what was 
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           1      already on the boat.

           2      Q.    How did you know?  A boat sunk, and it didn't cause  

           3      damage, is that your testimony?

           4      A.    The boat was raised right after the tide receded, 

           5      pulled back.  The water was out of it.  The engines were 

           6      pickled at that point in time to make sure that no 

           7      additional damage would occur to that boat.

           8      Q.    Why did you pickle the engines?

           9      A.    Because it's a smart thing to do.  You pickle the 

          10      engines to make sure that any intrusion of water or any 

          11      other thing that could have gotten into those engines, you 

          12      replace it with diesel fuel to make sure you have no 

          13      rusting or any damage to occur to the motor due to 

          14      intrusion of water into the crane case or what have you.

          15      Q.    So evidently, the intrusion of water was enough to 

          16      worry you to take safeguards to protect the engines, right?

          17      A.    That is correct, any amount of water.

          18      Q.    How many engines were there?

          19      A.    Two engines.

          20      Q.    You know what they were made -- what their make was?

          21      A.    I don't remember off the top --

          22      Q.    Big engines or small engines?

          23      A.    Good sized engines.  It's a big boat.

          24      Q.    Now, at some point, you walked off that job, didn't 

          25      you?
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           1      A.    At some point, I did, yes, I did.

           2      Q.    Did you ever notify me who was working on your boat?

           3      A.    Nope.

           4      Q.    Did you ever ask me, since we were in this deal, who 

           5      was going to be doing the work?

           6      A.    Nope.

           7      Q.    Now, when you met with the Government, relative to 

           8      your agreement with them, what deal did you make?

           9      A.    What do you mean by deal?

          10      Q.    Well, what was the deal?  You do something; they do 

          11      something.  What was it?

          12      A.    I guess you could say the deal was I would be given 

          13      immunity, which took place yesterday morning.

          14      Q.    But they didn't invite you to the Grand Jury, right?

          15      A.    No.  I never saw the Grand Jury.

          16      Q.    Now, did you happen to know an attorney associated 

          17      with U.S. Aerospace by the name of J. Harney?

          18      A.    Yes.

          19      Q.    And what was his role with the company?

          20      A.    He acted as the company attorney for matters inside 

          21      of Virginia.

          22      Q.    Would you know if he was a witness for the 

          23      Government?

          24      A.    No.  I was told by my attorneys when this all started 

          25      that I was not to do any investigating into what's going on 
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           1      with this trial, what's been filed, and what not.

           2      Q.    Did Mr. Harney -- you ever discuss buying the boat 

           3      with Mr. Harney?

           4      A.    I can't say I ever discussed buying this boat with 

           5      Mr. Harney.

           6      Q.    Do you know if Mr. Detore has been indicted in this 

           7      case?

           8                    MR. MORFORD:  Objection.

           9                    THE COURT:  Sustained.

          10      Q.    Now, you said when Mr. Detore was fired, you sent him 

          11      an E-mail?

          12      A.    Excuse me? 

          13      Q.    Did you send him an E-mail?

          14      A.    No.  I never sent Mr. Detore an E-mail.  What E-mail 

          15      are you talking about?  When he was fired?

          16      Q.    Or was it your testimony that you walked him out and 

          17      apologized and comforted him and said you felt bad about 

          18      it?

          19      A.    That's correct.  I talked to him, walked him out, and 

          20      told him I felt bad.

          21      Q.    Were you ever warned against entering into any legal 

          22      contracts with J.J. Cafaro?

          23      A.    Could you repeat that question, please?

          24      Q.    Were you ever warned by anybody about entering into 

          25      any legal contracts with J.J. Cafaro?
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           1      A.    I don't recall any warnings.

           2      Q.    Now, when Detore was fired, who replaced him?

           3      A.    I did.

           4      Q.    Who was the boss?

           5      A.    Capri Cafaro was the president of the company at that 

           6      time, and J.J. was in the thing, and I gave direction on 

           7      the day-to-day operations that went on at U.S. Aerospace.

           8      Q.    Could you fire J.J.?

           9      A.    No, I could not fire J.J.

          10      Q.    Could you fire Capri?

          11      A.    No.  I could not fire Capri.

          12      Q.    How old was Capri?

          13      A.    21 or 22.  I am not quite sure exactly what her age 

          14      is.

          15      Q.    How much time did she spend in the office, Al?

          16      A.    What point in time?

          17      Q.    Any time you were there?

          18      A.    In the early days of the U.S. Aerospace Group was 

          19      going, she spent little time.  As we got towards the end of 

          20      being involved with U.S. Aerospace Group, she spent more 

          21      and more time there at the office.  To say whether or not 

          22      she spent a 40-hour work week there, I don't think that she 

          23      did.

          24      Q.    In the beginning, how much time did she spend in the 

          25      office?
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           1      A.    Not very much.

           2      Q.    Was she on the payroll?

           3      A.    I don't know what payroll she was on.

           4      Q.    Did you have the same health insurance she had?

           5      A.    I have no clue if I had the same health insurance she 

           6      had.

           7      Q.    Did you have the same health insurance Richard Detore 

           8      had?

           9      A.    I don't know if Richard had health insurance through 

          10      U.S. Aerospace Group or not.

          11      Q.    Who did you have health insurance through?

          12                    MR. MORFORD:  Objection, your Honor.  

          13      Relevance and asked and answered.  We've gone all the way 

          14      through this.

          15                    THE COURT:  Sustained.

          16      Q.    Was Capri Cafaro lobbying for this project on Capitol 

          17      Hill?

          18      A.    She lacked technical merit needed to truly market the 

          19      product.

          20      Q.    Isn't it a fact that I advised you and Rick Detore to 

          21      make presentations and to limit her appearances at specific 

          22      professional events?

          23      A.    Yes, you did.

          24      Q.    Why?

          25      A.    Because she lacked the technical knowledge to market 
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           1      the product properly.

           2      Q.    Now, when we met and there was a meeting in the 

           3      office, my congressional office with FAA officials, who was 

           4      doing most of the talking?

           5      A.    I believe it was Richard Detore.

           6      Q.    Was it not a fact that Capri Cafaro had started the 

           7      presentation off?

           8      A.    Where at?  Was she even there at the office?

           9      Q.    You don't remember the meeting in Paul's office that 

          10      you testified to yesterday?

          11      A.    Yeah, I remember that meeting.  I don't remember 

          12      whether or not Capri Cafaro was at that meeting.  Was her 

          13      name on the attendance list?

          14      Q.    I'll come back to that because I doubt if I'll finish 

          15      you today. 

          16            Now, at some point, there became an issue over 

          17      patents.

          18      A.    Okay.

          19      Q.    Who owned the patents to the laser technology?

          20      A.    Which laser technology patents are you talking about?

          21      Q.    Well, let's start with the laser vision square box 

          22      runway equipment with the three different color lights.

          23      A.    The assignee on that patent was the Cafaro Company, I 

          24      believe.

          25      Q.    Cafaro Company?
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           1      A.    I'm not sure.  I don't have the patent in front of 

           2      me.  If the patent is available, we can figure out who the 

           3      assignee is on the patent in less than ten seconds.

           4      Q.    Did anyone ever tell you who held the patent?

           5                    MR. MORFORD:  Objection.  That would go to 

           6      hearsay.  He just said he has no firsthand knowledge.

           7                    THE COURT:  Right.

           8      Q.    Do you know who owned the patent on MEANPALS?

           9      A.    The patents were in process on MEANPALS, and to my 

          10      knowledge, no patents have been issued on that equipment or 

          11      that technology to this point in time.

          12      Q.    Do you know who was, in fact, attempting to have them 

          13      patented in their names?

          14      A.    Well, with every patent, the two inventors of that 

          15      equipment names go on the patent, but due to the fact 

          16      they're being paid by the corporation, once the patent is 

          17      issued, they assign the rights of that patent over to the 

          18      company.

          19      Q.    Were you one of the inventors of MEANPALS?

          20      A.    That's correct.

          21      Q.    Who was the other?

          22      A.    Richard Detore put his name on that application, 

          23      also.

          24      Q.    But he wasn't the inventor?

          25      A.    Richard Detore never drew a line on a piece of paper 
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           1      to help develop the MEANPALS trailer.

           2      Q.    So it was your patent?

           3      A.    I was the designer of that.  Richard and I put our 

           4      names down on the patent together.  Richard was my boss.  

           5      That's the way it works.

           6      Q.    Well, did you ever confer with J.J. about the patents 

           7      of a project that the military may use?

           8      A.    How do you mean confer? 

           9      Q.    Did you say, "Look, you know, we have an invention 

          10      here.  It's worth a lot of money, J.J."?  Did you ever talk 

          11      to him about patent rights?

          12      A.    No.  Any place that I've ever worked for any kind of 

          13      patent work, the engineer -- while you're getting paid to 

          14      do a job for them, any patent, any type of new inventions 

          15      that come out of that work that you're being paid for by 

          16      the company is products that are owned by the company.

          17      Q.    What company are you talking about?

          18      A.    U.S. Aerospace Group, Raytheon, Lucky, Martin, you 

          19      name it.  Everything that's out there doing any kind of 

          20      design or invention, unless done on personal funds, winds 

          21      up being the ownership of the company that's paying for the 

          22      work.

          23      Q.    Unless an individual had a very wealthy patent and 

          24      decided he would retire from the company and go in business 

          25      on his own, did he have that choice?
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           1      A.    If the patent was developed before he was hired by 

           2      the -- at the company, yes, then he has that right as long 

           3      as he signed a statement at employment stating that these 

           4      were discoveries that he made prior to his employment with 

           5      the company.

           6      Q.    Wasn't it a fact that there was legislation passed 

           7      for the Coast Guard to study the use of vision laser 

           8      technology?

           9      A.    In the maritime application, yes.

          10      Q.    Do you know who was responsible for that?

          11      A.    I would say that it was you.

          12      Q.    Did the Cafaros know the Kennedys to the best of your 

          13      knowledge?

          14      A.    They told me they did.  I never seen them at the 

          15      Kennedys' house or at our office or anything like that.

          16      Q.    Were you ever at J.J.'s homes?

          17      A.    Yes, I was.

          18      Q.    What home were you at?

          19      A.    I was at the home of Chevy Chase Circle for a -- an 

          20      Italian American festival night, and I was in his home out 

          21      in Youngstown, Ohio, for Capri's 21st birthday.

          22      Q.    Was I at that birthday?

          23      A.    I don't remember if you were there or not.

          24      Q.    Did you ever see me at any social function at either 

          25      houses?
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           1      A.    I've only been to two social functions, and no, you 

           2      weren't at either one those two.

           3      Q.    Now, you remember I was not, right?

           4      A.    I don't remember seeing you at either one of those 

           5      two.

           6      Q.    Okay, fine. 

           7            Were you there? 

           8                    THE COURT:  No, you can't ask that.

           9                    THE WITNESS:  I'm sorry.  Excuse me.

          10                    MR. TRAFICANT:  Hey, you're talking to me.

          11                    THE WITNESS:  I'm sorry.  I was.

          12                    MR. TRAFICANT:  I asked --

          13                    THE WITNESS:  It was an error on my part.

          14                    MR. TRAFICANT:  You answered.

          15                    THE COURT:  I think it's time for a break.  

          16      We're going to take our weekend break now. 

          17            The lawyers are going to stay here and do work with 

          18      me.  We'll see you at 9:00 on Monday morning.  Enjoy 

          19      yourselves, and remember all your admonitions.  It looks 

          20      like it's going to be a beautiful weekend.  Okay?  We'll 

          21      see you Monday. 

          22            (Proceedings in the absence of the jury:)

          23                    THE COURT:  We have some issues over 

          24      objections first.  I understand the Government has a 

          25      concern about something, and I also have something I want 
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           1      to put on the record.  So let's start with the objections.  

           2      I need to go back on the record to find the place I guess 

           3      where the objections were made.  Do you know? 

           4                    MR. MORFORD:  I do not.  I'm sorry, your 

           5      Honor.  I'm not sure what area it was.

           6                    THE COURT:  Okay. 

           7                    MR. MORFORD:  Yes, I do remember now.

           8                    THE COURT:  Okay.

           9                    MR. MORFORD:  My objection was the 

          10      Congressman was attempting to have this witness, who was 

          11      not an expert, without establishing any foundation about 

          12      this witness' ability to recognize his handwriting or not 

          13      recognize his handwriting, compare two documents, and I 

          14      don't believe there was ever a foundation laid by the 

          15      Congressman that the document he was attempting to show 

          16      this witness to do the comparison on, which was 1-23, was 

          17      his original signature. 

          18            What he has brought out throughout this trial is that 

          19      his staff had had authority to sign his signature on 

          20      various documents.  This 1-23 was a lease that was done at 

          21      the time he brought Alan Sinclair into the office, and to 

          22      my knowledge, there's been no foundation laid as to who 

          23      signed it. 

          24            And so whether or not, if he was trying to do a 

          25      handwriting comparison, that's a known sample or not, but 
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           1      even if it is, this man is not a handwriting expert, and it 

           2      would be improper to have this man that worked for USAG 

           3      testifying about a boat deal sit there and do a handwriting 

           4      analysis.

           5                    MR. TRAFICANT:  When someone speaks so long, 

           6      they don't really have the facts.  They had introduced as 

           7      an exhibit an agreement that was backdated.  Subject to ten 

           8      years in prison --

           9                    THE COURT:  Wait a minute, what are you 

          10      talking about? 

          11                    MR. TRAFICANT:  The agreement on the boat.  

          12      What I was attempting to show was I was introducing 

          13      exhibits that have already either been joint exhibits or 

          14      already brought into -- and testified they were, in fact, 

          15      my signatures to Secretary Baker and to others. 

          16            And I was going to put simply the signatures that 

          17      were testified to on Government's Exhibits, and the 

          18      signature that purportedly I signed on that agreement and 

          19      showed the comparison to the --

          20                    THE COURT:  But you have a witness on the 

          21      stand who doesn't -- isn't in any better shape than the 

          22      jurors are to make any kind of comparisons.  You haven't 

          23      established anything about his expertise, in comparing 

          24      signatures, and unlike some of the testimony we've had 

          25      earlier in the case where the witness on the stand was 
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           1      working for you and may have been someone who signed some 

           2      of your documents, this witness doesn't have any of those 

           3      connections to it.  So the objection's well taken.  And you 

           4      can't pursue with witnesses just anything you want to have 

           5      the jury hear.  There has to be a connection with it.

           6                    MR. TRAFICANT:  Okay.  I'd like to explain 

           7      and object to your rulings.

           8                    THE COURT:  You can object to the ruling.

           9                    MR. TRAFICANT:  Fine.  I will, but I want to 

          10      explain. 

          11            Does he have two eyes? 

          12                    THE COURT:  Congressman, I don't think 

          13      that'll be real useful to you, to me.

          14                    MR. TRAFICANT:  I think it's very useful.

          15                    THE COURT:  We'll leave that record right 

          16      there, does he have two eyes.

          17                    MR. TRAFICANT:  Can he see?  Can I ask him if 

          18      he has bad memory?

          19                    THE COURT:  Let's go to the next objection.  

          20      Let's go to the next objection. 

          21                    MR. TRAFICANT:  Are you saying I cannot use 

          22      handwriting that has been -- that has been testified to as 

          23      being my own to impeach this witness' testimony? 

          24                    THE COURT:  This was not a proper use of the 

          25      documents you were using with this witness for anything 
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           1      that you've been able to establish.  Now, let's go on to 

           2      the next objection. 

           3                    MR. MORFORD:  Next objection, I believe, your 

           4      Honor, was Congressman Traficant was attempting to show 

           5      this witness a copy of his credit card statement -- 

           6      Congressman Traficant's credit card statement --

           7                    THE COURT:  It appears, sir, to be your 

           8      credit card statement, not the witness' credit card 

           9      statement.

          10                    MR. MORFORD:  Without any foundation that 

          11      this witness ever saw this credit card statement, this 

          12      witness' testimony was he didn't know how it was paid. 

          13            His testimony was he knows he was told in the 

          14      beginning that it was going to be $5,000, and he has no 

          15      idea what it ended up being.  Again, what it is is it's an 

          16      attempt to argue points through a witness, which is the 

          17      purpose of closing argument, where the witness has no 

          18      knowledge of the facts, and there has to be some firsthand 

          19      knowledge or some rational connection between this witness 

          20      and the documents and the questions being asked.  You can't 

          21      simply argue through a witness what you want the jury to 

          22      hear.

          23                    MR. TRAFICANT:  Your Honor, did the witness 

          24      not testify -- excuse me -- if I get loud, I'll have to 

          25      whisper.  You won't hear me.  So I don't mean to be 
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           1      demeaning -- did the witness not testify yesterday that 

           2      they had taken Traficant's credit card down to pay the 

           3      account? 

           4                    THE COURT:  I think so, yeah.

           5                    MR. TRAFICANT:  Did Rick Detore testify in 

           6      this case?  I even let the hearsay in for this purpose.

           7                    THE COURT:  Well, I don't know about your 

           8      letting hearsay in.  Usually, it's the Judge who decides.

           9                    MR. TRAFICANT:  No.  He said they took 

          10      Traficant's credit card down.

          11                    THE COURT:  Okay.  But so what?  The document 

          12      you handed him, from its appearance, is your own statement.

          13                    MR. TRAFICANT:  But I was --

          14                    THE COURT:  You're trying to put apparently 

          15      your -- something you can testify to if you choose to.

          16                    MR. TRAFICANT:  I was going to ask him to 

          17      identify the credit card number and then show him the 

          18      credit card and see if he remembers the credit card.  You 

          19      have -- you have limited my cross-examination before I can 

          20      get to the point.

          21                    THE COURT:  Right.

          22                    MR. TRAFICANT:  Well, you objected to 

          23      my business.

          24                    THE COURT:  Well, you still have to follow 

          25      rules.  Let's take this --
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           1                    MR. TRAFICANT:  How do you rule on it?

           2                    MR. MORFORD:  If I can address one thing, 

           3      your Honor. 

           4            The witness testified that Mr. Detore came back with 

           5      a credit card, which he took the money.  This is a bill 

           6      that comes out a month later.  I'm willing to stipulate and 

           7      let this bill be admitted into evidence, but even if that 

           8      happens and it comes into evidence, this witness knows 

           9      nothing about this bill, and he can't testify about this 

          10      bill.  But, Congressman Traficant --

          11                    MR. TRAFICANT:  I move it be made a joint 

          12      exhibit.  You want to put a number on it? 

          13                    MR. MORFORD:  Yeah.  I'll -- this is a 

          14      business record.  I believe it's a legitimate one.  I don't 

          15      want to waste the jury's time.  I'll stipulate to the 

          16      admissibility.

          17                    MR. TRAFICANT:  Terrific.

          18                    THE COURT:  Terrific.

          19                    MR. MORFORD:  But --

          20                    MR. TRAFICANT:  No, no.

          21                    MR. MORFORD:  No, please. 

          22            Having done that, he still can't ask this witness 

          23      about this document unless this witness has seen it.

          24                    THE COURT:  Now, you understand that, 

          25      Congressman?
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           1                    MR. TRAFICANT:  I do understand that, but I 

           2      also understand that I can show this witness my credit card 

           3      and see if he can identify it, and if he can't, he can't.  

           4      Now, isn't that reasonable? 

           5                    MR. MORFORD:  First, you'd have to testify 

           6      whether the witness ever saw the credit card and saw the 

           7      number.

           8                    MR. TRAFICANT:  Fine.

           9                    MR. MORFORD:  If he says no, there's no 

          10      point.

          11                    MR. TRAFICANT:  Okay.  We have enough time.  

          12      What's next? 

          13                    MR. SMITH:  Those are the only two, I think.

          14                    THE COURT:  Those were the two objections.

          15                    MR. TRAFICANT:  Okay.  Your Honor, I have a 

          16      matter before the Court.

          17                    THE COURT:  Okay.

          18                    MR. TRAFICANT:  I have submitted on March 

          19      14th a motion dealing with the harassment of particular 

          20      staff members and associates. 

          21            Yesterday afternoon, I told you that I -- I asked you 

          22      to hold up, and I've submitted that and filed it this 

          23      morning with the court and gave a copy to Lynn.

          24                    THE COURT:  Right, we have that.  We'll let 

          25      the Government respond to it.
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           1                    MR. TRAFICANT: Thank you, your Honor.

           2                    THE COURT:  But, not right now.  You just 

           3      can't have oral motions to it.  You put in a written 

           4      motion, I accept it.

           5                    MR. TRAFICANT:  It is an attachment --

           6                    THE COURT:  Wait a minute.  I have to find 

           7      out what we're talking about.  You have a new one, right?

           8                    MR. TRAFICANT:  No.  This is simply an 

           9      attachment to the motion that was offered on the 14th as an 

          10      additional attachment, wherein an FBI agent followed and 

          11      photographed one of the process servers in my case clearly 

          12      showing a pattern of misconduct.

          13                    THE COURT:  Is it this you're talking about 

          14      that you filed today?  Is that what you're talking about?  

          15                    MR. TRAFICANT:  I filed this today as an 

          16      attachment, put on the front sheet so you can identify it.

          17                    THE COURT:  Is this it?  Is that what you 

          18      want?

          19                    MR. TRAFICANT:  Yes.

          20                    THE COURT:  You filed it.  It's filed.  I'll 

          21      consider it when they've had a chance to look at it and 

          22      respond to it.  We don't do these things just because you 

          23      talk about them.

          24                    MR. TRAFICANT:  I thought you wanted to deal 

          25      with it today.
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           1                    THE COURT:  You just filed it this morning, 

           2      sir.

           3                    MR. TRAFICANT:  Okay.  Thank you.

           4                    THE COURT:  You're welcome. 

           5                    MR. TRAFICANT:  I have no other business. 

           6            I have some things I'd like to put on record for 

           7      admission into evidence, but I'll have to go over them and 

           8      do it Monday.

           9                    THE COURT:  You want to do it Monday?  Okay.  

          10      Stay here awhile.  We have a few other things.  You have 

          11      something else?

          12                    MR. MORFORD:  Yes, your Honor.  I wanted to 

          13      address some issues that arose through the Congressman's 

          14      cross-examination regarding speech or debate.  As the Court 

          15      knows, the Congressman objected to us bringing out certain 

          16      facts through our witnesses and certain documents regarding 

          17      his legislative activities.  Two of those items were the 

          18      fact that Congressman Traficant not only promised 

          19      legislation involving the Coast Guard but had actually gone 

          20      out and offered some legislation. 

          21            The second had to do with the MEANPALS issue and this 

          22      $4 million appropriation from the Army. 

          23            Based on Congressman Traficant's objection, which we 

          24      agreed those would be speech or debate matters, we agreed 

          25      not to go into those.  We did not go into those on direct.
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           1                    THE COURT:  That's right.

           2                    MR. MORFORD:  Several weeks ago when 

           3      Congressman Traficant started to drift into an area that 

           4      would constitute waiver, there was not an objection, but I 

           5      asked the Court if we could have a side bar so we could 

           6      explain to him the danger of what he was doing. 

           7            He said he knew.  He said he understood, and I made 

           8      it very clear that our position on the record is that if on 

           9      cross-examination he brought out through witnesses the fact 

          10      that he had, in fact, gone out and introduced legislation 

          11      or attempted to obtain legislation for hearings or testify 

          12      at hearings or obtain appropriations, that he would be 

          13      waiving the speech or debate privilege that he had raised 

          14      because the Supreme Court has made it clear that privilege 

          15      cannot be used as a shield and a sword. 

          16            It's my position now that based on what he did here 

          17      today on cross-examination that he has waived his speech or 

          18      debate privilege as to the Coast Guard legislation, as to 

          19      the MEANPALS legislation, and as to those hearings, and 

          20      there are a number of relevant documents, which we were not 

          21      going to use because of speech or debate privilege that are 

          22      now fully admissible, because he knowingly and purposefully 

          23      asked very direct questions to bring out the fact that, in 

          24      fact, he had obtained legislation.

          25                    MR. TRAFICANT:  The questions that I was 
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           1      asking were in relation to Government's Exhibits and 

           2      Government's Exhibits that had already been admitted by 

           3      this Court.  The Court has already ruled on the speech and 

           4      debate clause.  I am not bound by anything other than what 

           5      the Court had ruled on speech and debate.  You had let it 

           6      in. 

           7            Now, if you're saying that I'm --

           8                    THE COURT:  Actually, we didn't let in all 

           9      the speech and debate.  We did make a ruling, and all of 

          10      those rulings are subject to what happens at trial, and the 

          11      issue of waiver is a very significant issue to you.  What 

          12      I'm going do with this is ask you to think about this over 

          13      the weekend, and I'll give you an opportunity to respond to 

          14      it. 

          15            And you can respond to this issue, which is the kind 

          16      of issue that frequently arises in trial, but I don't want 

          17      you to respond right here on your feet only.  You need to 

          18      think hard about this because this is not a new proposition 

          19      that's being proposed to you. 

          20                    MR. TRAFICANT:  Your Honor --

          21                    THE COURT:  We're not -- we're concerned now 

          22      with whether or not there's been a waiver.

          23                    MR. TRAFICANT:  I want on the record --

          24                    THE COURT:  That's what you need to look 

          25      at --
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           1                    MR. TRAFICANT:  I want on the record they 

           2      brought up MEANPALS --

           3                    THE COURT:  Well, the record is here.

           4                    MR. TRAFICANT:  You can look through the 

           5      record.

           6                    THE COURT:  The record has occurred.  I 

           7      suggest you look through the record yourself.

           8                    MR. TRAFICANT:  I'm not going to spend any 

           9      more on the record.  I don't have to buy a record.  I know 

          10      that witness testified to MEANPALS.

          11                    THE COURT:  Congressman, this is a really 

          12      significant part of this litigation.

          13                    MR. TRAFICANT:  Your Honor, let me tell it 

          14      like it is.  This is the only way I can do this.  Okay?  I 

          15      know what you're going to do.  Go ahead and do it.  Let 

          16      them bring in whatever they want, but I am telling you 

          17      this:  You are limiting my cross-examination of witnesses, 

          18      and you're being unfair.  This is not a level playing 

          19      field.  You know it, and you're catering to these 

          20      prosecutors on everything they ask for, and I've had it.

          21                    THE COURT:  You've had it.  I haven't ruled, 

          22      and I won't rule.  I'll give you until Monday morning to 

          23      come back with a response.

          24                    MR. TRAFICANT:  I don't know if I'll be 

          25      prepared legally Monday morning to do it.  I will respond 
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           1      in a timely manner, whether it be Monday morning or 

           2      Tuesday.  I can't promise a Monday morning commitment.

           3                    MR. MORFORD:  Your Honor, these things have 

           4      all been briefed long before this trial.  We briefed 

           5      Supreme Court cases that had questions about what the 

           6      Congressman promises are not speech or debate.  We prefaced 

           7      all our questions with what promises were made. 

           8            Please do not talk about what, if anything, was done, 

           9      and I purposefully put the Congressman on notice two or 

          10      three weeks ago on the record, that if he continued to 

          11      bring out things that were done, he would waive the speech 

          12      or debate.  He said he understood.  He didn't care or 

          13      whatever, but the point is all this has been in writing.  

          14      It's all been briefed. 

          15            He knows the rules, and if he doesn't know the rules, 

          16      then he should have had an attorney here.  But he made the 

          17      decision to go without an attorney, and I also -- well, I 

          18      can't do that because I would ask that he stop making these 

          19      demeaning statements about the Court, which is what --

          20                    THE COURT:  I've become accustomed to --

          21                    MR. TRAFICANT:  You're letting him speak.

          22                    THE COURT:  -- his style.  I'm going let him 

          23      finish.

          24                    MR. TRAFICANT:  Thank you.

          25                    MR. MORFORD:  All I was going to say, he has 
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           1      a pattern of doing this.  He accused Judge Aldrich in the 

           2      first trial, Judge Williams in the tax trial.  Every trial 

           3      he's in it's an unfair playing field.  The rules are 

           4      different, but the fact is the Court has applied the rule 

           5      of law as it does to any other Defendant. 

           6            He's not above the law.  He doesn't get special 

           7      rules, and the fact that he doesn't understand the rules 

           8      doesn't mean that he can constantly be talking about the 

           9      Prosecution and the court treating him unfairly.

          10                    MR. TRAFICANT:  This Court, in my opinion, 

          11      has bent over backwards for the Prosecution.  Now, if that 

          12      demeans you, I apologize, but for the record, I'm saying 

          13      it.

          14                    THE COURT:  I think and I have been saying it 

          15      for a long time --

          16                    MR. TRAFICANT:  I've said it very often.  

          17      Here's what I'm saying:  Do I have anybody following their 

          18      process servers around?  Do I have any of my people 

          19      intimidating their people?  I have given you case after 

          20      case of prosecutorial misconduct.  Why would an FBI agent 

          21      stop and take photographs of a home where a wife becomes 

          22      nervous, tells --

          23                    THE COURT:  I think you're talking about what 

          24      you filed with me this morning, and I'll consider it once 

          25      I've had an opportunity.
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           1                    MR. TRAFICANT:  You'd better take a good look 

           2      at this.  You're taking it very lightly, including the rape 

           3      of one of my constituents --

           4                    THE COURT:  Come on, Congressman.

           5                    MR. TRAFICANT:  -- that you've taken very 

           6      lightly.  You say I'm making light allegation, serious 

           7      allegations on matters.

           8                    THE COURT:  I did say they were serious.

           9                    MR. TRAFICANT:  And you've taken that 

          10      lightly. 

          11                    THE COURT:  Congressman, we're going to turn 

          12      to another topic right now, and it's another important one 

          13      for you. 

          14            The Government appears to be left with just a couple 

          15      of more witnesses, and so your next week may include the 

          16      time arriving when you put on your defense, and I want to 

          17      talk to you because you're a Pro Se Defendant about just 

          18      one aspect of that so you've got lots of time before you 

          19      get to the point where you're putting on your defense to 

          20      consider the procedure that --

          21                    MR. TRAFICANT:  Your Honor --

          22                    THE COURT:  -- that you undertake, and I do 

          23      not want you to interrupt me.  I want you to listen.  You 

          24      need to hear.

          25                    MR. TRAFICANT:  I will, but I want to ask one 
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           1      question first.  I would like for you to do that in 

           2      writing, not tell me.

           3                    THE COURT:  Well, I will tell you, and it's 

           4      part of the record in the case.

           5                    MR. TRAFICANT:  Yes.  I would rather you do 

           6      it in writing.

           7                    THE COURT:  Okay.  I am not going to do it in 

           8      writing.  I'm going to tell you about it.  You can listen 

           9      or not listen as you choose.  I'll tell about it now.

          10                    MR. TRAFICANT:  Let me ask you, why are you 

          11      telling me?

          12                    THE COURT:  Because you're a Pro Se 

          13      Defendant.  We always tell pro se defendants how to do this 

          14      or pro se plaintiffs.

          15                    MR. TRAFICANT:  I thought the Judge's job was 

          16      to treat me as an attorney.

          17                    THE COURT:  You wear two hats here.  You're a 

          18      defendant in a case, and you have certain rights and 

          19      obligations because of that.  You're also an attorney 

          20      representing someone in the case.  And so the only time 

          21      that really requires that you follow procedures that I want 

          22      to make sure you understand well in advance is when it 

          23      comes to a place where you make a decision, and I don't 

          24      know which way you're going to decide.  As you know, you've 

          25      got a constitutional right not to testify in this case.  
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           1      And --

           2                    MR. TRAFICANT:  Why are you making an issue 

           3      of it?

           4                    THE COURT:  I am not.

           5                    MR. TRAFICANT:  You're already starting a --

           6                    THE COURT:  No.  The jury's not here, and 

           7      we're talking --

           8                    MR. TRAFICANT:  You're talking to the press.

           9                    THE COURT:  I'm talking to you.

          10                    MR. TRAFICANT:  I understand the Rules of 

          11      Criminal Procedure.  If I didn't, I should have hired an 

          12      attorney.

          13                    THE COURT:  Yeah.

          14                    MR. TRAFICANT:  And if I make a mistake, it's 

          15      my fault.

          16                    THE COURT:  No, but you --

          17                    MR. TRAFICANT:  You are not to advise me of 

          18      my defense, nor, in fact, inform me of the law.

          19                    THE COURT:  I am not.

          20                    MR. TRAFICANT:  So why are we doing this?

          21                    THE COURT:  I don't know, but you haven't 

          22      heard what it is I'm going say, and so it's really hard for 

          23      you to characterize it.

          24                    MR. TRAFICANT:  Is that why you got unusually 

          25      my records of the 1983 trial held in Judge Ann Aldrich's 
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           1      court?

           2                    THE COURT:  I don't know what you're talking 

           3      about.

           4                    MR. TRAFICANT:  Are you worried I have skills 

           5      to get to, in fact, become acquitted? 

           6                    THE COURT:  No.  I'm not worried about that.

           7                    MR. TRAFICANT:  What are you worried about 

           8      how I behave in a courtroom?  Why did you get the '83 

           9      record?

          10                    

          11      THE COURT:  Because you raised the issue whether or not you 

          12      can use things in a prior trial.

          13                    MR. TRAFICANT:  You ruled on it.  You said  

          14      no vendetta.

          15                    THE COURT:  No, that's a different topic.

          16                    MR. TRAFICANT:  Well, what does -- what does 

          17      vendetta relate to?

          18                    THE COURT:  We've got your records way before 

          19      the trial began because we had to get them available to you 

          20      if you needed them, and as a matter of fact --

          21                    MR. TRAFICANT:  Why did you say it was 

          22      unusual?

          23                    THE COURT:  I don't know who said that or 

          24      what they knew. 

          25                    MR. TRAFICANT:  They told me that you talked 
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           1      to them.

           2                    THE COURT:  Well --

           3                    MR. TRAFICANT:  Said we find it very unusual.  

           4      They're not in the archives, they're in Cleveland, judge 

           5      Lesley Brooks' office.

           6                    THE COURT:  Okay.  Now, I'm going read some 

           7      things for you.  These are from regular instructions that I 

           8      read, and I'm going to read them to you, so --

           9                    MR. TRAFICANT:  Could I ask one last 

          10      question?  Could you please give me a copy of what you read 

          11      to me? 

          12                    THE COURT:  I'm going to read it to you.  I 

          13      am not going to give you a copy.  I'm going to read it to 

          14      you.  Do you want to stand there, or you want to sit?  Why 

          15      don't you sit down and relax and listen?

          16                    MR. TRAFICANT:  I want to look at you, and I 

          17      want to listen to you.

          18                    THE COURT:  All right.  Very well. 

          19            This is on pro se examinations if you decide to 

          20      testify.  Because you're representing yourself, I will 

          21      explain to you well in advance the procedure of pro se 

          22      party follows if he or she decides to testify. 

          23            As you know, you have a constitutional right to not 

          24      testify, and the jury will be so instructed and will be 

          25      instructed that if you choose not to testify, that cannot 
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           1      be used against you in any way.  If, however, you decide to 

           2      testify as a pro se representing yourself, this is the 

           3      procedure: 

           4            You'll be put under oath or affirmation like any 

           5      other witness and take the witness stand.  Then for your 

           6      direct examination of yourself, you will ask yourself a 

           7      question.  You must give the other side an opportunity to 

           8      object and the Court a chance to rule before you answer 

           9      each question. 

          10            When you ask a question, you first say question, and 

          11      then you ask the question.  Then you pause so the other 

          12      side can object to your question, and the Court can rule.  

          13      When you answer your question, you first say answer, then 

          14      you give your answer.  Remember that your answers are not 

          15      the time for argument or speeches.  That comes later. 

          16            Like every other witness who takes the stand, just 

          17      answer the question asked.  This process may seem awkward 

          18      at first, but we find pro se parties are able to adapt to 

          19      this procedure quickly, and it goes along easily. 

          20            Cross-examination, if there is any, proceeds just 

          21      like other cross-examination of a witness.  So that's so 

          22      that you know in advance if you decide that you want to 

          23      testify in this case, that you have to go through this 

          24      procedure of being both the lawyer who asks the question 

          25      and the witness who answers it and give time for the other 
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           1      side and the Court to deal with whatever may come up 

           2      because of the question or an answer. 

           3            So now you know that.  You may never need to use it, 

           4      Congressman, but you're entitled to know about it.

           5                    MR. TRAFICANT:  Let me ask you this:  What if 

           6      I say "Mr. Traficant, did you know Mr. Jones," and then I 

           7      think about a picture in a Playboy magazine and I forget 

           8      what my question was.  Do I say would you please repeat the 

           9      question? 

          10                    THE COURT:  You really have to handle both 

          11      the lawyer's side of it, which a lawyer will probably do --

          12                    MR. TRAFICANT:  I understand that.

          13                    THE COURT:  -- and the other side.  I think 

          14      you do understand.

          15                    MR. TRAFICANT:  But what I'm concerned about 

          16      here --

          17                    THE COURT:  Well, you're very articulate so I 

          18      don't think you're going to have trouble with it, but it is 

          19      not maybe what you anticipated, and this is what I always 

          20      tell people.

          21                    MR. TRAFICANT:  What I'm very concerned about 

          22      here, they have yet to conclude their case, and you're now 

          23      instructing me on what I can or cannot do in my defense.

          24                    THE COURT:  Well, no, I'm not.

          25                    MR. TRAFICANT:  First of all --
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           1                    THE COURT:  I am not instructing you in that 

           2      I'm giving you lot of warning because you are pro se.

           3                    MR. TRAFICANT:  I take that back.  I didn't 

           4      mean it in that form.  You are informing me, and I 

           5      appreciate that, and you have a right to do that.  But I 

           6      already know that.

           7                    THE COURT:  Good. 

           8                    MR. TRAFICANT:  You knew I knew that.

           9                    THE COURT:  I didn't know you knew it.  Most 

          10      pro ses don't know it.

          11                    MR. TRAFICANT:  I've already handled a RICO 

          12      trial in 1983.  You have my case, don't you?

          13                    THE COURT:  I didn't really read your case.  

          14      I brought your case here.  You can look at it.

          15                    MR. TRAFICANT:  If I would have been 

          16      convicted, would I be standing before you today?

          17                    THE COURT:  Did you look at the case? 

          18                    MR. TRAFICANT:  I never even looked at the 

          19      transcript of the case.

          20                    THE COURT:  Okay.

          21                    MR. TRAFICANT:  Never listened to their 

          22      tapes.

          23                    THE COURT:  Then you could probably send it 

          24      back then.

          25                    MR. TRAFICANT:  Only thing I did was a 
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           1      forensic study of their so-called confession.

           2                    THE COURT:  Okay.

           3                    MR. TRAFICANT:  That's why I'm standing here.

           4            But here's what I'm saying here before I leave here 

           5      today.  I submit an affidavit today and you're going to 

           6      respond, understand that.  If there's one more incident 

           7      involving FBI intrusion into any of my constituents, I'm 

           8      not Defendant now; I'm the Congressman, I will come up to 

           9      your office.  I want you to understand that.  You 

          10      photograph my people.  I want to see the warrant for the 

          11      photograph made on Antonoff's home.

          12                    THE COURT:  We have lot of allegations flying 

          13      around here, and I'm --

          14                    MR. TRAFICANT:  No.  You have a motion before 

          15      you.

          16                    THE COURT:  I'm sure they're very 

          17      interesting, but you --

          18                    MR. TRAFICANT:  I don't want them damaging or 

          19      harming my constituents.  I'm a congressman while I'm on 

          20      trial here as well.

          21                    MR. MORFORD:  Your Honor --

          22                    MR. TRAFICANT:  I want the Court to 

          23      understand that.

          24                    MR. MORFORD:  Your Honor --

          25                    MR. TRAFICANT:  And I conduct my business 
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           1      here. 

           2            Now, I've concluded mine.

           3                    MR. MORFORD:  Your Honor, we will respond in 

           4      writing, but before we leave today, because we may not get 

           5      it in, yet, I don't know how long it'll take us, I do want 

           6      to know, despite what the Congressman said yesterday, this 

           7      professional investigator says he was flashed a law 

           8      enforcement badge that appears to be an FBI badge. 

           9            He can't say for sure.  He's following a car; can't 

          10      say what make or model it is.  He never wrote down the 

          11      license plate, and there's no evidence at all it was even 

          12      an FBI agent, but we'll address it.

          13                    THE COURT:  I'm not sure we're in the right 

          14      place for this to be addressed.

          15                    MR. TRAFICANT:  Since he brought it up, I 

          16      would like photographs of all the FBI agents in the 

          17      Northern District of Ohio in Cleveland.

          18                    THE COURT:  Why don't you deal with the FBI 

          19      about their agents, Congressman? 

          20                    MR. TRAFICANT:  Because I believe the U.S. 

          21      Attorney has been, in fact, conducting this investigation 

          22      and has assigned the FBI to find out who's going to testify 

          23      for Traficant, and what can we get on him so we can impeach 

          24      their testimony or demean them when they're on the stand.

          25                    THE COURT:  We'll see you on Monday morning 
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           1      at a quarter of 9:00.

           2                    MR. TRAFICANT:  Your Honor --

           3                    THE COURT:  Is that enough for your exhibits? 

           4                    MR. TRAFICANT:  Your Honor, if I did demean 

           5      you in any way, I apologize.  I mean that. 

           6                    THE COURT:  Congressman --

           7                    MR. TRAFICANT:  I'll try not to do it again.

           8                    THE COURT:  Congressman, how much time do you 

           9      need for your exhibits on Monday morning? 

          10                    MR. TRAFICANT:  I'm going to have to go 

          11      through because I have to try to remember.

          12                    THE COURT:  Then we'll see you at 8:30 so we 

          13      have enough time.  How's that?  Is that good?  You want 

          14      quarter to 9:00?

          15                    MR. TRAFICANT:  I think quarter to 9:00 would 

          16      be good enough.

          17                    THE COURT:  Quarter to 9:00.

          18                    MR. TRAFICANT:  Thank you.

          19            (Proceedings adjourned.)
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          24      
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